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Protokół Nr XLIII/2017 

sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w dniu 25 października 2017 r., 

w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza 

od godz. 10:00 do godz. 15:40 

 

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Część informacyjna. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 27 września 2017 r.  

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie 

Góry. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 

rok. 

8. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowych                   

na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej      

do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta 

Tarnowskie Góry w latach 2018 – 2020. 

9. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowej ze środków 

budżetu gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska               

i gospodarki wodnej do podłączenia nieruchomości do sieci kanalizacyjnej.  

10. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 3 im. ks. Franciszka Blachnickiego w Tarnowskich Górach                

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. ks. Franciszka Blachnickiego w Tarnowskich 

Górach. 

11. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 5 im. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 5 im. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach. 

12. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka w Zespole Szkolno – Przedszkolnym      

nr 1 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka 

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1 w Tarnowskich Górach. 

13. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 9 im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową nr 9 im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach. 
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14. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 10 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 

w Tarnowskich Górach. 

15. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 11 im. Władysława Broniewskiego w Tarnowskich Górach                

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 im. Władysława Broniewskiego w Tarnowskich 

Górach. 

16. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 12 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 12 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 3               

w Tarnowskich Górach. 

17. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich Górach                    

w ośmioletnią Szkołę Podstawową z Oddziałami Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich 

Górach. 

18. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich w Tarnowskich Górach                     

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich w Tarnowskich 

Górach. 

19. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 16 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 16 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2                

w Tarnowskich Górach. 

20. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/382/2017 Rady Miejskiej                    

w Tarnowskich Górach z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia programu opieki          

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt z terenu Gminy 

Tarnowskie Góry 

na rok 2017. 

21. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Tarnowskie Góry             

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność w sferze 

zadań pożytku publicznego na rok 2018”.  

22. Projekt uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowej instytucji kultury o nazwie Miejska 

Biblioteka Publiczna im. Bolesława Lubosza w Tarnowskich Górach.  

23. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości                

w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Tarnowskie Góry. 
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24. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy           

na okres nieprzekraczający trzech lat nieruchomości gruntowych będących własnością 

Gminy Tarnowskie Góry. 

25. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie 

Góry. 

26. Interpelacje, wnioski, pytania radnych. 

27. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, chwilą skupienia otworzył obrady 

XLIII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach oraz przywitał przybyłych gości. 

 

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zwrócił się do zebranych              

o zgłaszanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. Wobec braku zgłoszeń: 

 Porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach został przyjęty 

do realizacji. 

 

Ad. 3 

Kolejnym punktem porządku obrad była część informacyjna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, w ramach części informacyjnej 

poinformował, że: 

*18 października br. – wpłynął wniosek Posła na Sejm RP – Pawła KOBYLIŃSKIEGO                  

o zabranie głosu na sesji.  

*19 września br. – otrzymał uchwałę Nr 4200/III/174/2017 z 18.09.br. III Składu 

Orzekającego RIO w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonej przez BM informacji                            

o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2017 roku - opinia pozytywna /KB,KR/. 

*4 października br. – wpłynęło pismo Posła na Sejm RP – Pana Tomasza GŁOGOWSKIEGO 

wraz z odpowiedzią z Ministerstwa Infrastruktury i Budownictwa dot. budowy chodnika 

wzdłuż drogi krajowej 11 w ciągu ulicy Józefa Korola. 

*12 października br. – wpłynęło zaproszenie do udziału w „Tarnogórskim Święcie Drzewa”           

w dniu 26 października br. - przed Ratuszem w godz. 12:00 -14:00 /KOŚ/. 

*18 października br. – otrzymał informację Wojewody Śląskiego dot. oświadczeń 

majątkowych Przewodniczącego Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta.   

*24 października br. – wpłynęło pismo Burmistrza Miasta ws. przekazania Radnym danych 
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dostępowych do poczty e-mail Urzędu Miejskiego. 

*Odbyły się posiedzenia nw. Rad Dzielnic: 

 Śródmieście – Centrum: 22 maja, 26 czerwca, 2 sierpnia br., 

 Stare Tarnowice: 18 września br., 

 Repty Śląskie: 9 października br.,  

 Bobrowniki Śląskie-Piekary Rudne: 10 października br., 

 Rybna: 9 października br. 

W odniesieniu do spraw poruszanych m.in. na posiedzeniach Rad Dzielnic, Przewodniczący 

Zarządów poszczególnych Dzielnic wystosowali również szereg pism do Burmistrza                         

oraz innych podmiotów i instytucji, jak i otrzymywali odpowiedzi na te postulaty, a także 

otrzymywali inną korespondencję – wszystkie pisma były przekazywane za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Miejskiej; dotyczyły one m.in: 

- dofinansowania przedsięwzięć, imprez organizowanych na terenie dzielnic, 

- poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 

- znaków drogowych, 

- stanu nawierzchni dróg i chodników, 

- konkursów organizowanych przez Rady Dzielnic, 

- kontroli prędkości na drogach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI udzielił głosu Posłowi na Sejm RP 

– Pawłowi KOBYLIŃSKIEMU. 

 

Poseł na Sejm RP – Paweł KOBYLIŃSKI, wypowiedział się na temat sejmowej dyskusji     

nad projektem ustawy (autorstwa Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry oraz swojego,                  

a zgłoszonego przez grupę Posłów) o usuwaniu zagrożeń środowiskowych. Projekt ustawy 

dotyczy wielu miast i daje szansę na kompleksowe rozwiązanie problemu. Na wniosek 

lokalnego samorządu, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska wydaje decyzję 

ustanowienia służebności na terenie, który jest zanieczyszczony i odpowiednie organy           

je usuwają, a finansowanie pochodzi bezpośrednio z budżetu Państwa. Poseł zwrócił się           

do Rady Miejskiej o poparcie projektu ustawy i podjęcie stosownej uchwały. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, podziękował Posłowi na Sejm RP – Pawłowi 

KOBYLIŃSKIEMU za zajęcie się tematem likwidacji odpadów po byłych Zakładach 

Chemicznych w Tarnowskich Górach. 

Ponadto Burmistrz Miasta poinformował, iż z nieoficjalnych informacji wie, że w połowie 

listopada do Tarnowskich Gór przyjedzie sejmowa Komisja Ochrony Środowiska.                 

Po uzyskaniu szerszych informacji zostanie podjęta stosowna uchwała na temat Zakładów 
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Chemicznych. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH wraz z Zastępcą Burmistrza Miasta                        

– Piotrem SKRABACZEWSKIM, przedstawili informację z działalności komórek 

organizacyjnych Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy, za okres: od dnia 

26.09.2017 r. - 23.10.2017 r.  

 
Wydział Inwestycji i Remontów: 

1. Budowa dwóch budynków komunalnych – trwają prace związane z rozliczeniem 

podwykonawców. 

2. Remont budynku Ratusza – remont sanitariatów – trwają prace remontowe. 

3. Remont budynku UM przy ul. Sienkiewicza – remont instalacji elektrycznej, oświetlenia 

awaryjnego, sygnalizacji przeciwpożarowej oraz instalacji teleinformatycznej na II piętrze 

budynku i w piwnicy – trwają roboty remontowe. 

4. Remont budynku UM przy ul. Sienkiewicza 2 – rozbiórka garaży, budowa miejsc 

parkingowych oraz przebudowa ciągów pieszo-jezdnych i istniejącej kanalizacji sanitarnej        

i deszczowej – przekazano plac budowy wykonawcy, rozebrano budynki garaży. 

5. Oświetlenie ulic na terenie gminy – budowa i uzupełnienie. Trwają prace projektowe         

na wykonanie oświetlenia ulicznego oraz przejść dla pieszych na terenie gminy. 

6. Przebudowa budynku TS Gwarek – kończone są prace remontowe I etapu na pierwszym 

piętrze budynku. 

7. Budowa placu zabaw przy ul. Chopina–Kolorowej; trwają prace związane z wyborem 

najkorzystniejszej oferty. W dniu 13.10.2017 r. Zamawiający rozstrzygnął postępowanie       

oraz poinformował wykonawców o wyborze najkorzystniejszej oferty. W dniu 18.10.2017 r. 

oferent wniósł odwołanie do Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie – odwołujący             

nie zgadza się z wynikami oceny ofert.  

8. Budowa placu zabaw oraz parkingu przy ul. Pastuszki w dzielnicy Opatowice – 

unieważniono postępowanie przetargowe. Jedyna złożona oferta przekracza środki 

finansowe przeznaczone na sfinansowanie zamówienia. 

9. Rozbiórka budynku przy ul. Ks. Lewka wraz z zagospodarowaniem terenu – uzyskano 

decyzję o pozwoleniu na rozbiórkę budynku, będzie przygotowywana procedura                   

na wyłonienie wykonawcy robót rozbiórkowych. 

10. Rewaloryzacja budynku przy ul. Teofila Królika wraz z zagospodarowaniem terenów 

przyległych – trwają prace projektowe, uzyskano zmianę decyzji Śląskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków o wytycznych projektowych. 

11. „Strefa ruchu i zdrowia w Strzybnicy” (budżet partycypacyjny 2017) – unieważniono 

postępowanie przetargowe. Jedyna złożona oferta przekracza środki przeznaczone              

na sfinansowanie zamówienia.  
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12. Budżet partycypacyjny na rok 2018 – trwa weryfikacja głosów. Do dnia 15 listopada 

zostanie podana informacja odnośnie zwycięskiego projektu. 

13. Zwiększenie potencjału inwestycyjnego Gminy Tarnowskie Góry poprzez uzbrojenie 

terenów poprzemysłowych – wykonanie dokumentacji projektowej zagospodarowania terenu 

przy ul. Polnej; trwają prace projektowe. 

14. Termomodernizacja placówek oświatowych – (ZSP Nr 1, ZSP Nr 2, PG Nr 3, ZSP Nr 4, 

SP Nr 15) - w dniu 06.10.2017 r. ogłoszono przetarg na roboty budowlane. 

15. Wykonanie dokumentacji projektowej kompleksu sportowo-rekreacyjnego w rejonie         

ul. Żeromskiego przy ZSP Nr 3; trwają prace projektowe. Wezwano Wykonawcę do złożenia 

wyjaśnień w związku ze znacznymi opóźnieniami.  

16. Wykonanie dokumentacji projektowej zagospodarowania terenu na kompleks sportowo-

rekreacyjny w rejonie ul. Morcinka, Litewskiej, Sielanka; trwają prace projektowe. Termin 

realizacji umowy upływa 2 listopada 2017 r. 

17. Zarurowanie rzeki Stoły w rejonie ul. Parkowej – oczekiwanie na uregulowanie spraw 

własnościowych przez Wydział Gospodarki Nieruchomościami. 

18. Wykonanie dokumentacji projektowej zagospodarowania terenu przy ul. Głównej              

w Tarnowskich Górach – Projektant przedstawił projekt zagospodarowania terenu                 

do akceptacji. Wykonał opinię geotechniczną gruntu oraz wystąpił do gestorów sieci, 

zarządcy drogi o uzgodnienia do projektu. 

19. Remont fragmentu sieci kanalizacji ogólnospławnej w ul. Odrzańskiej – trwa procedura 

zatwierdzenia umowy z podwykonawcą. 

20. Remont instalacji c.o. w budynku UKS Unia Strzybnica – trwają prace związane               

z remontem instalacji c.o. 

21. Remont dróg wewnętrznych i dojazdowych – trwają roboty drogowe. 

22. Usuwanie awarii w placówkach oświatowych. Nadzorowanie prac związanych                   

z przygotowaniem, realizacją i odbiorem robót budowlanych wykonywanych w placówkach 

oświatowych. 

 

Wydział Gospodarki Lokalowej: 

1. Wydatki na remonty budynków w ramach technicznego utrzymania wykonywane           

przez Zarządcę wyniosły 47.000,00 zł. 

2. W dniu 03.10.17 r. zakończono umowę na: remont elewacji budynku mieszkalno – 

usługowego w Tarnowskich Górach przy ul. Gliwickiej 25. Wykonawca: Zarząd Budynków 

Komunalnych S. A. 42-600 Tarnowskie Góry ul. Legionów 37c. 

3. W dniu 05.10.2017 r. podpisano umowę na: przebudowę i termomodernizację budynku 

mieszkalnego wielorodzinnego wraz z pracami towarzyszącymi przy ul. Zagórskiej. 

Wykonawca robót: „DAN POL” SPÓLKA Z OGRANICZONĄ ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ                                        
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43-100 Tychy ul. Murarska 28 na kwotę 939.612,26 zł brutto. 

4. W dniu 11.10.2017 r. zakończono umowę na remont nawierzchni posesji  budynków  

komunalnych przy ul. Strzeleckiej, Wykonawca robót: „STOL-BUD” ZYZIK KRZYSZTOF      

42-609 Tarnowskie Góry ul. Grzybowa 150. 

5. W dniu 11.10.2017 r. podpisano umowę na rozbiórkę komórek lokatorskich, budowę 

śmietnika oraz utwardzenie nawierzchni podwórza budynków przy ul. Gliwickiej. Wykonawca 

robót: „STOL-BUD” ZYZIK KRZYSZTOF 42-609 Tarnowskie Góry ul. Grzybowa 150. 

6. W dniu 16.10.2017 r. podpisano umowę na: Wykonywanie dokumentacji projektowo – 

kosztorysowej wewnętrznych instalacji centralnego ogrzewania w gminnych budynkach 

mieszkalnych w Tarnowskich Górach przy ul. Piotra Skargi, Bocznej i Grzybowej. 

Wykonawca dokumentacji: Damian Niziołek Pracownia Projektowa ADN Instalacje Kraków 

ul. A. Fredry 8/39. 

 

Wydział Gospodarki Nieruchomościami: 

1. Przygotowano postanowienia w sprawie: 

 przeznaczenia do dzierżawy na okres nieprzekraczający 3 lat nieruchomości 

gruntowych położonych przy ulicy Repeckiej i w rejonie ulicy Strzybnickiej, 

 oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach 

w rejonie ulic Towarowej w drodze przetargu ustnego ograniczonego do rolników 

indywidualnych oraz powołania Komisji Przetargowej, 

 oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach 

w rejonie ulic Kardynała Stefana Wyszyńskiego w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego oraz powołania Komisji Przetargowej, 

 sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

niezabudowanej przy ulicy Torowej w Tarnowskich Górach, 

 sprzedaży w drodze bezprzetargowej na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości sąsiedniej w rejonie ulicy Solskiego w Tarnowskich Górach, 

 sprzedaży w drodze bezprzetargowej na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości sąsiedniej w rejonie ulicy Staszica w Tarnowskich Górach, 

 sprzedaży w drodze drugiego przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

niezabudowanej w rejonie ulicy Cmentarnej w Tarnowskich Górach. 

2. Ogłoszono przetargi na zbycie: 

- nieruchomości gruntowych niezabudowanych położonych w Tarnowskich Górach w rejonie 

ulicy Cmentarnej, Obwodnica i Biskupka, 

- lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Bema. 

3. Zorganizowano:  

- przetargi na zbycie nieruchomości niezabudowanych położonych w rejonie ulicy Mieszka I- 
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w/w przetargi dały rezultat. 

4. Sprzedano: 

- w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowane przy ulicy Piłsudskiego, za kwotę 

11.600,00 zł 

- w drodze bezprzetargowej nieruchomości niezabudowane przy ulicy Sobieskiego, za kwotę 

18.827,00 zł 

- na rzecz najemcy lokal mieszkalny  położony w budynku przy ul. Słoneczników 69, za cenę 

17.404,00 zł. 

5. Zawarto 8 umów dzierżawy o powierzchni 3.037 m
2
. 

6. Wydano: 

 29 zgód na wejście w teren, 

 1 prawo pierwokupu, 

 3 zgody na korzystanie z nieruchomości gminnych, 

 22 zawiadomienia o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości, 

 11 postanowień opiniujących podział nieruchomości, 

 13 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości, 

 14 decyzji o opłacie adiacenckiej. 

Zawarto 12 umów dotyczących wyrażenia zgody na korzystanie z nieruchomości gminnych, 

wysłano do wojewody 10 wniosków w sprawie komunalizacji mienia. 

 
Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej i deszczowej w 

Tarnowskich Górach: 

1. Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy PNIOWIEC 

Roboty budowlane prowadzone były w rejonie: 

- ul. Westerplatte, 

- ul. Borówkowa. 

2. Budowa kanalizacji sanitarnej w rejonie ul. Tarninowej/Korola – geodezyjne wytyczenie 

trasy. 

3. Wykonanie dokumentacji projektowej budowy kanalizacji deszczowej w Dzielnicy Rybna     

w Tarnowskich Górach – trwają prace projektowe. 

 

Biuro Strategii, Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych: 

1. Kontakt z Biurem Związku Subregionu Centralnego dot. perspektywy finansowej 2014-

2020 oraz z liderem podregionu bytomskiego – Miastem Bytom. 

2. Bieżące przekazywanie informacji otrzymanych z Biura Związku na temat Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych gminom powiatu tarnogórskiego.  

3. W dniu 20 października 2017 r. Kierownik Biura wziął udział w Zebraniu Zarządu Związku 

Subregionu Centralnego Województwa Śląskiego.  
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4. W dniach 9-10 października 2017 r. Kierownik Biura wziął udział w szkoleniu pn. „Rozwój 

partnerstwa publiczno-prywatnego w Polsce”, które odbyło się w Katowicach. 

5. Przygotowanie i złożenie w dniu 13 października 2017 r. wniosku o dofinansowanie 

projektu „Żłobek szansą na powrót do pracy” w ramach Poddziałania 8.1.3 Zapewnienie 

dostępności  do usług opiekuńczych nad dziećmi do lat 3 – konkurs. Projekt zakłada 

utworzenie 15 nowych miejsc w Oddziale II Żłobka Publicznego Nr 1 w Tarnowskich Górach. 

Wartość projektu: 467.635,24 zł, wartość dofinansowania: 411.519,01 zł. 

6. Przygotowanie w trybie roboczym uzupełnień do wniosków o płatność w ramach 

następujących projektów: 

● „Termomodernizacja budynku ZSP Nr 4 przy ul. Powstańców Warszawskich 42                   

w  Tarnowskich Górach”,  

● „Termomodernizacja budynku ZSP 2 przy ul. Jagodowej 72 w Tarnowskich Górach”,  

●„Termomodernizacja budynku ZSP Nr 1 przy ul. Słowackiego 34 w Tarnowskich Górach”,  

● „Termomodernizacja budynku SP Nr 15 przy ul. Litewskiej 6 w Tarnowskich Górach” , 

● „Termomodernizacja budynku PG Nr 3  przy ul. Zacisznej 17 w Tarnowskich Górach”. 

7. Przygotowanie pierwszego wniosku o płatność w ramach projektu „My jesteśmy 

przedszkolaki” za okres od 01.07.2017 r. do 30.09.2017 r. 

8. Bieżąca realizacja projektu „My jesteśmy przedszkolaki”. 

9. Przeprowadzenie postępowania do kwoty określonej w art. 4 pkt. 8 ustawy Pzp              

pn.: „Zorganizowanie i przeprowadzenie studiów podyplomowych na kierunku „Logopedia”     

w roku akademickim 2017/2018 dla 2 uczestników wskazanych przez Zamawiającego            

w ramach projektu pn. ,,My jesteśmy przedszkolaki” realizowanego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 współfinansowany        

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego”. 

10. Przygotowanie korekty wniosku o płatność za okres od 08.05.2017 r. do 07.08.2017 r.        

w ramach projektu „Integracja usług publicznych Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach      

i jego jednostek organizacyjnych”. 

11. Kontakt z pracownikami Urzędu Marszałkowskiego w sprawie projektów „Trzy czte-ry      

do przedszkola start - wzrost dostępności do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej            

w Gminie Tarnowskie Góry”, „My jesteśmy przedszkolaki”, „Integracja usług publicznych 

Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach i jego jednostek organizacyjnych”, 

„Termomodernizacja budynku ZSP Nr 4 przy ul. Powstańców Warszawskich 42                     

w Tarnowskich Górach”, „Termomodernizacja budynku ZSP 2 przy ul. Jagodowej 72               

w Tarnowskich Górach”, „Termomodernizacja budynku ZSP Nr 1 przy ul. Słowackiego 34        

w Tarnowskich Górach”, „Termomodernizacja budynku SP Nr 15 przy ul. Litewskiej 6            

w Tarnowskich Górach” oraz „Termomodernizacja budynku PG Nr 3 przy ul. Zacisznej 17       

w Tarnowskich Górach”. 
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12. Przygotowanie uzupełnień do wniosków złożonych do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, które dotyczą następujących 

projektów: „Termomodernizacja budynku ZSP Nr 1 przy ul. Słowackiego 34 w Tarnowskich 

Górach” oraz „Termomodernizacja budynku SP Nr 15 przy ul. Litewskiej 6 w Tarnowskich 

Górach”. 

13. Spotkanie w dniu 12 października 2017 r. z pracownikami Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w sprawie projektów 

termomodernizacyjnych. 

14. Udział Kierownika Biura w Zgromadzeniu Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii,         

które odbyło się w dniu 13 października 2017 r. w Katowicach. 

15. Przygotowania do przeprowadzenia przetargu na opracowanie koncepcji i projektu 

zadania pn. „Rozbudowa centrum przesiadkowego wraz z budową infrastruktury rowerowej 

w mieście Tarnowskie Góry”. 

16. Bieżący kontakt z Wykonawcą opracowania Analizy przedrealizacyjnej dla projektu 

zagospodarowania kwartału w centrum Miasta Tarnowskie Góry po byłych zakładach 

odzieżowych Tarmilo w formule partnerstwa publiczno-prywatnego. 

17. Przygotowanie projektu budżetu Biura Strategii, Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych        

na 2018 rok. 

Biuro Promocji Miasta: 

1. Współpraca z Tarnogórskim Centrum Kultury w zakresie współorganizacji spotkania 

„Tarnowskie Góry Droga do UNESCO”. 

2. Promocja Gminy Tarnowskie Góry podczas uroczystego koncertu „Dzieło natury, sztuka 

człowieka” w Filharmonii Śląskiej w Katowicach.  

3. Organizacja wyjazdowego posiedzenia Senackiej Komisji Kultury i Środków Przekazu. 

4. Promocja Gminy Tarnowskie Góry na VII Europejskim Kongresie Małych i Średnich 

Przedsiębiorstw w Katowicach. 

5. Działania promocyjne związane ze współorganizacją konferencji „Zdrowie osób aktywnych 

fizycznie”. 

6. Współpraca przy organizacji XVI Sympozjum Tarnogórskiego. 

7. Prowadzenie działań promocyjnych Miasta Tarnowskie Góry podczas XX Mistrzostw 

Europy w Skacie. 

8. Reklama Miasta Tarnowskie Góry w miesięczniku „Rynek Turystyczny” wydawanym      

przez Polskie Wydawnictwa Specjalistyczne ProMedia. 

9. Promocja Gminy podczas obchodów jubileuszu Rodzinnych Ogródków Działkowych 

„Wiarus – Sezam” w Tarnowskich Górach.  

10. Współorganizacja I Tarnogórskiego Festiwalu Fotografii.  

11. Promocja nowo wybudowanych placów zabaw w Tarnowskich Górach.  
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12. Rozpoczęcie prac związanych z organizacją Premiery Oratorium „Boscy poszukiwacze”. 

13. Promocja Gminy podczas obchodów jubileuszu XX – lecia Hospicjum Królowej Pokoju         

w Tarnowskich Górach.  

14. Organizacja wizyty studyjnej w Krakowie, członków zespołu, w celu zapoznania się            

z zasadami  funkcjonowania obiektu „Fabryka Emalii Oskara  Schindlera oddział Muzeum 

Historycznego Miasta Krakowa”. 

 

Biuro Zamówień Publicznych: 

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 

- o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie 

art. 11 ust. 8 ustawy Pzp: 

w trybie przetargu nieograniczonego: 

1) Termomodernizacja placówek oświatowych w Tarnowskich Górach – etap I; 

2) Remont pustostanów położonych na terenie Gminy Tarnowskie Góry – 4 adresy:              

ul. Legionów, Powstańców Śl., Sobieskiego, ul. Żwirowa; 

Rozstrzygnięte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 

- o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone w przepisach wydanych na podstawie 

art. 11 ust. 8 ustawy Pzp: 

1) Remont budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Sienkiewicza 2 – parking, garaże, chodnik, 

kanalizacja sanitarna i deszczowa; 

2) Rozbiórka komórek lokatorskich, budowa śmietnika oraz utwardzenie nawierzchni 

podwórza budynku przy ul. Gliwickiej; 

Unieważnione postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 

1) Budowa placu zabaw oraz parkingu przy ul. Pastuszki w dzielnicy Opatowice                     

w Tarnowskich Górach; 

2) Budowa strefy ruchu i zdrowia w dzielnicy Strzybnica w Tarnowskich Górach. 

 

Wydział Ochrony Środowiska: 

♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów:  

- wydano 6 decyzji zezwalających na usunięcie drzew, m.in. dla Spółdzielni Mieszkaniowej 

„GWAREK”, dla Powiatu Tarnogórskiego, 

- przesłano do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Katowicach 2 - projekty decyzji    

w zakresie udzielenia zezwolenia Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział     

w Katowicach na usunięcie 49 szt. drzew oraz odmowie na usunięcie 3 szt. drzew rosnących 

w pasie drogowym drogi krajowej DK 11 (na odcinku od skrzyżowania z ul. Bytomską              

i ul. Korola do skrzyżowania z ul. Nakielską) oraz udzielenia zezwolenia Zarządowi Dróg 

Powiatowych w Tarnowskich Górach na usunięcie drzewa rosnącego przy ul. Pokoju, 
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- w ramach prowadzonego postępowania w związku z postanowieniem SKO w sprawie 

wyłączenia Prezydenta Miasta Piekary Śl. od wydania zezwolenia na usunięcie drzew             

i wyznaczenia Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry, przesłano do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska w Katowicach projekt decyzji w zakresie udzielenia Prezydentowi 

Miasta Piekary Śląskie na usunięcie 2 szt. drzew rosnących w pasie drogowym przy ul. Gen. 

J. Ziętka w Piekarach Śląskich 

- wszczęto 10 postępowań w sprawie udzielenia zezwolenia na usunięcie drzew m.in. dla 

Zarządu Dróg Powiatowych na usunięcie drzew rosnących w pasie drogowym dróg 

powiatowych przy ul. Wyspiańskiego, ul. Wyszyńskiego, ul. Pyskowickiej, ul. Witosa                

i ul. Jagodowej (5 postępowań)  

- przeprowadzono 20 postępowań (oględziny w terenie w związku ze zmianą przepisów 

ustawy o ochronie przyrody) w sprawie zamiaru dokonania usunięcia drzew z działek 

stanowiących własność osób fizycznych. 

♦ W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z infrastrukturą: 

W Parku w Reptach: 

- prowadzono bieżące prace pielęgnacyjno-porządkowe, w tym koszenie trawników 

parkowych, wygrabianie liści spod drzew kasztanowców w ramach ochrony przed 

szrotówkiem kasztanowcowiaczkiem, konserwacja rowów i przepustów w celu ich 

udrożnienia, prowadzono usuwanie drzew zniszczonych przez wiatry (złomy i wywroty)      

wraz z wyrobem drewna wg sortymentów. 

Pozostałe tereny zieleni: 

- prowadzono prace pielęgnacyjno - porządkowe na zieleńcach, skwerach, Parku Miejskim, 

kontynuowano  koszenia traw na zieleńcach oraz w pasach drogowych dróg miejskich,  

- rozpoczęto jesienne prace porządkowe, w tym wygrabianie liści z trawników, cięcia 

pielęgnacyjne krzewów; 

- prowadzono  bieżące utrzymanie i kontrolę placów zabaw oraz fontann miejskich; 

- zakończono prace pielęgnacyjne drzewostanu na terenie Parku Miejskiego,                     

które obejmowały cięcia sanitarne 36 szt. drzew, cięcia pielęgnacyjne 38 szt. drzew, 

założenie 3 szt. wiązań elastycznych na drzewach oraz usunięcia 2 szt. drzew po wichurach; 

- w ramach pielęgnacji drzewostanu na zieleńcach w parkach i w pasach drogowych dróg 

miejskich wykonano: 

 formowanie koron drzew form piennych: ul. Fabryczna na całej długości nasadzeń, 

 cięcia sanitarne drzew: ul. Słoneczników 1 szt., Częstochowska – 1 szt., zieleniec 

Kopernika/Stroma 5 szt., 

 cięcia techniczne drzew: ul. Bałtycka na całej długości, ul. Św. Wojciecha 1 szt.,         

ul. Szkolna 4 szt., ul. Główna 2 szt., 

 ciecia pielęgnacyjne drzew: ul. Kolejarzy – 1 szt., ul. Laryszowska - 1 szt., ul. Polarna 
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- 1 szt. ul. Słoneczników - 1 szt., ul. Wodociągowa - 3 szt., ul. Ułańska/Opolska – 1 

szt., ul. Emilii Plater – 2 szt. Bobrowniki – plac zabaw, zieleniec Kopernika/Stroma 2 - 

szt., 

 wycinka drzew zgodnie z uzyskanymi decyzjami: ul. Włoska – 5 szt. ul. Szkolna - 

1szt., rozpoczęto wycinkę 6 szt. drzew – topole w pasie drogowym ul. Parkowej, 

 ponadto z terenów zieleni miejskiej usunięto 14 szt. wywałów i złomów powstałych        

na skutek wichury.   

Pozostałe: 

1. Trwają prace remontowo konserwatorskie krzyża przydrożnego upamiętniającego 

zbiorową mogiłę wojenną żołnierzy z 1807 r. (zadanie dofinansowane ze środków Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego w kwocie 10.000 zł). 

2. Wykonano zabiegi pielęgnacyjno-konserwatorskie pomników przyrody – 9 szt. drzew 

(zadanie dofinansowane przez WFOŚiGW w Katowicach do kwoty 11.800 zł , tj. 79,80% 

wartości całego zadania). 

3. Trwają prace pielęgnacyjne (czyszczenia z podrostu, czyszczenia wczesne)                      

w drzewostanie Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Doły Piekarskie” (zadanie 

dofinansowane z budżetu Wojewody Śląskiego do kwoty 4.000 zł, tj. 37,63% wartości całego 

zadania). 

4. Przeprowadzono zabiegi pielęgnacyjne w nasadzeniach odnowieniowych (koszenia            

i czyszczenia wczesne w uprawach) w lesie przy ul. Polarnej w ramach realizacji 

Uproszczonego Planu Urządzenia Lasu. 

♦ Pozostała działalność Wydziału: 

- Przyjęto 5 zgłoszeń przydomowych oczyszczalni ścieków, zlokalizowanych                       

przy ul. Grodzkiej, ul. Pastuszki, ul. Czereśniowej (2 – oczyszczalnie) i ul. Gwiezdnej             

w Tarnowskich Górach. 

- Wydano decyzję o umorzeniu postępowania w sprawie ustalenia posiadacza odpadów 

zalegających na działkach o nr 3302/38, 3303/38 i 254/38, zlokalizowanych na terenie Gminy 

Tarnowskie Góry, stanowiących zwałowisko nr 1 Zakładów Chemicznych „Tarnowskie Góry” 

w Tarnowskich Górach w likwidacji. 

- Prowadzone jest postępowanie na wniosek osoby fizycznej w sprawie nakazania 

przywrócenia gruntów do stanu poprzedniego lub wykonania urządzeń zapobiegającego 

szkodom w związku ze zmiana stanu wody na gruncie ze szkodą dla gruntów sąsiednich 

(przy ul. Pionierskiej).  

- Wydano decyzję w sprawie umorzenia postępowania w sprawie nakazania osobom 

fizycznym przywrócenia gruntów do stanu poprzedniego lub wykonania urządzenia 

zapobiegającego szkodom (przy ul. Staffa). Wniesiono odwołanie od decyzji, które przesłano 

do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach. 
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- Przyjęto 9 interwencji w sprawie bezdomnych zwierząt, w tym wyłapano i umieszczono          

w schronisku 7 psów. 

- Dokonano odbioru wykonanej przez Miejską Spółkę Wodną konserwacji bieżącej cieków 

rowów melioracyjnych przebiegających przez tereny gminne.  

- Prowadzono prace związane z organizacją Tarnogórskiego Święta Drzewa,                   

które zaplanowano na 26.10.2017 r. na tarnogórskim Rynku. 

- Dokonywane są odbiory inwestycji oraz wypłacane dotacje w ramach udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowej do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych. Trwa rozliczanie udzielonych dotacji. 

- Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 

dla przedsięwzięcia polegającego na przebudowie gazociągu o średnicy DN400 CN1,6MPa 

relacji Szobiszowice – Ząbkowice – odcinek w Tarnowskich Górach przy ul. Czereśniowej, 

na wniosek osoby fizycznej. 

- Wystąpiono do Urzędu Marszałkowskiego z wnioskiem o wydanie zaświadczenia                

o sposobie wywiązywania się przez Gminę Tarnowskie Góry z obowiązku uiszczania opłat 

za korzystanie ze środowiska. 

 

Wydział Urbanistyki: 

I. Do Wydziału Urbanistyki wpłynęło w sumie 100 wniosków oraz 32 akty notarialne.  

W tym czasie wydano:  

 35 zaświadczeń o przeznaczeniu terenu w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego,   

 1 decyzję o warunkach zabudowy, 

 2 decyzje naliczeniowe i 5 decyzji umorzeniowych z zakresu renty planistycznej. 

II. Załatwianie spraw bieżących: 

1. Wnioski w sprawie uzyskania zaświadczenia o przeznaczeniu terenu w miejscowym planie       

zagospodarowania przestrzennego, wypisy i wyrysy z planu oraz informacje o terenie 

załatwiane są na bieżąco. 

2. W toku postępowania znajduje się obecnie 37 spraw, w tym 24 sprawy z zakresu 

naliczenia renty planistycznej. 

3. Bieżąca obsługa petentów w zakresie udzielania informacji dotyczących 

zagospodarowania przestrzennego. 

III. Sprawy dodatkowe: 

1. Sporządzenie wyników konsultacji społecznych dotyczących uchwały reklamowej              

w oparciu o § 6 ust. 2 Uchwały Rady Miejskiej Nr XXVI/319/2012 Rady Miejskiej                    

w Tarnowskich Górach z dnia 27 czerwca 2012 roku w sprawie zasad i trybu konsultacji         

z mieszkańcami Miasta Tarnowskie Góry. 
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2. Udzielanie informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na prośbę 

Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz dla Starostwa 

Powiatowego. 

3. Odszukiwanie dokumentacji archiwalnej dotyczącej wydanych przez tutejszy organ 

archiwalnych pozwoleń na budowę. 

 
Naczelnik Wydziału Urbanistyki – Tomasz TRZCIONKOWSKI, przedstawił wyniki 

konsultacji społecznych, dotyczących „uchwały reklamowej”.  

Konsultacje zostały przeprowadzone w formie „ankiet” - wpłynęło 816 ankiet. Podsumowując 

ich wyniki stwierdzono, że wyniki wskazują na konieczność kontynuacji prac                       

nad opracowaniem „uchwały reklamowej”. 

 

Wydział Edukacji, Sportu, Turystyki i  Zdrowia: 

1. Przyjmowanie i analiza treści sprawozdań częściowych z realizacji zadań z zakresu 

upowszechniania kultury fizycznej oraz upowszechniania turystyki i krajoznawstwa a także 

z zakresu rozwoju sportu wyczynowego (kwalifikowanego), w tym z wykorzystania           

przez organizacje pozarządowe dotacji celowych. 

2. Nabór i wstępna analiza wniosków o udzielenie wsparcia finansowego dla rozwoju sportu 

w Tarnowskich Górach (w 2018 r.), składanych na podstawie ustawy o sporcie oraz Uchwały 

Nr X/126/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 maja 2011 r. w sprawie 

finansowego wspierania rozwoju sportu w Tarnowskich Górach oraz określenia warunków        

i trybu udzielania dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych. 

3. Nabór i wstępna analiza wniosków o stypendium sportowe Burmistrza Miasta składanych 

na podstawie Uchwały Nr XXVI/321/2012 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 

27 czerwca 2012 r. w sprawie ustanowienia stypendiów sportowych oraz wyróżnień i nagród 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki sportowe. 

4. Wykonywanie przelewów w ramach umów w sprawie przyznania stypendium sportowego 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki sportowe (przelewy za październik 

2017 r.) 

5. Współorganizacja „XXII Spartakiady Dzielnic” i międzydzielnicowych zawodów sportowych 

– turniej szachowy, turniej w boules, turniej skata sportowego i eliminacje turnieju piłki nożnej 

(przygotowanie zleceń, zakup medali i dyplomów). 

6. Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic. 

7. Przygotowanie oraz przekazanie poleceń przelewów (zwrot kosztów dotacji za dzieci          

z Tarnowskich Gór uczęszczające do przedszkoli publicznych i niepublicznych oraz punktów 

przedszkolnych na terenie innych gmin). Zwroty do gmin: Lubliniec, Woźniki                      

oraz Radzionków. 

8. Przygotowanie i przekazanie poleceń przelewów – dotacje dla niepublicznych                      
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i publicznych przedszkoli, punktów przedszkolnych, Gimnazjum przy SOSW oraz Żak. 

9. Przygotowanie decyzji dotyczącej zwrotu kosztów dotacji pobranej w nadmiernej 

wysokości za dzieci uczęszczające do przedszkola publicznego prowadzonego przez organ 

inny niż JST. 

10. Sprawozdanie SIO. 

11. Przygotowanie gminnych uroczystości Dnia Edukacji Narodowej. 

12. Realizacja zadania dofinansowania zwrotu kosztów kształcenia pracowników 

młodocianych. 

13. Realizacja oraz miesięczne rozliczanie zadania „dowóz dzieci niepełnosprawnych”. 

14. Archiwizacja teczek byłych pracowników oświaty. 

15. Rozliczenie zadania „Zielona Pracownia” w Szkole Podstawowej nr 3. 

16. Złożenie wniosku do Wojewody Śląskiego na dofinansowanie programu „Gabinety 

Profilaktyki Zdrowotnej”.  

17. Podpisanie Umowy na realizację rządowego programu „Aktywna Tablica”. 

18. Wystawienie Decyzji dotyczących Stypendium Szkolnego. 

19. Rozliczanie faktur przyznanego Stypendium Szkolnego. 

20. Przygotowanie list wypłat związanych z programem Wyprawka Szkolna. 

 
Biuro Kultury: 

1. Organizacja i współorganizacja imprez: 

- XIV Tarnogórskie Wieczory Muzyki Organowej i Kameralnej,  

- XVI Sympozjum Tarnogórskie (21-23.10.2017) 

- współorganizacja (z MBP) Konkursu Literackiego Opowiadania Tarnogórskie. 

2. Prowadzenie spraw dotyczących organizacji Święta Niepodległości 11 Listopada. 

3. Organizacja obchodów Dnia Seniora. 

4. Konsultacje programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2018. 

5. Realizacja zarządzeń Burmistrza Miasta na wspieranie realizacji w roku 2017 zadań gminy 

w dziedzinie kultury. Opracowywanie projektów umów oraz nadzór nad ich wykonywaniem. 

6. Przygotowywanie dokumentacji w związku z organizacją imprez: przygotowanie wniosków 

o wyrażenie zgody na udzielenie zamówień publicznych, zleceń, umów oraz opracowywanie 

faktur w zakresie działania Rad Dzielnic. 

7. Bieżąca obsługa klientów.  

 
Wydział Finansowy:                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

1. Sporządzono 2 projekty uchwał i 18 zarządzeń Burmistrza Miasta dot. zmian budżetu 

Miasta oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

2. Sporządzono sprawozdania statystyczne za III kw. br.  

3. Sporządzono rozliczenia dotacji z budżetu Wojewody Śląskiego za III kw. br.  
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4. Trwają prace nad Projektem budżetu na 2018 r. oraz WPF na lata 2018-2026. 

5. Księgowanie wpłat z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na ogólną 

kwotę około 761.647,10 zł, w tym wpłacone w kasach na kwotę 97.436,40 zł. 

6. Bieżące sprawdzanie raportów kasowych (Kasa nr 1 i 2 – Rynek, Kasa nr 3 - 

Sienkiewicza). 

7. Bieżące uzgadnianie przypisów i odpisów opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

8. Sporządzanie not księgowych w zakresie dochodów oraz przypisów i odpisów. 

9. Sporządzanie wydruków z wyciągów bankowych w celu ich zaksięgowania.  

10. Wystawiono upomnienia za zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 60 szt. 

11. Wydawano postanowienia oraz wezwania w sprawach podatkowych – 130 szt. 

12. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 240 szt.  

13. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych – 7 podań oraz wydano decyzje w sprawie 

umorzenia, rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu płatności podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego oraz podatku od spadków i darowizn dla osób prawnych i fizycznych. 

14. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i o udzielonej pomocy de minimis – 10 szt. 

15. Wystawiano upomnienia – 119   szt. 

16. Wystawiano tytuły wykonawcze – 61 szt. 

17. Przyjęto wpłaty podatku i opłat w kasie podatkowej – na ogólną kwotę 121 tys. zł 

18. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat – 48 szt. 

19. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej, decyzje o nadpłacie, 

postanowienia o pozostawieniu pisma bez rozpatrzenia oraz wezwania do usunięcia braków 

w związku ze złożonymi pismami o zwrot opłaty skarbowej –  40 szt. 

20. Wezwania dot. zapłaty opłaty skarbowej –  61 szt. 

21. Wezwania do zapłaty dot. wieczystego użytkowania, dzierżawy – 39  szt. 

22. Wysłano wnioski o wpis do hipoteki przymusowej – 2 szt. 

23. Zgodnie z miesięcznymi sprawozdaniami budżetowymi za sierpień w okresie od 01.09. - 

30.09.17 r. wykonano dochody na kwotę 28.957 tys. zł oraz wydatki na kwotę 20.945 tys. zł. 

24. Sporządzono analizy rocznych i miesięcznych dochodów, wydatków i środków                

wg różnych przekrojów. 

25. Uaktualniono harmonogram budżetu miasta. 

26. Sporządzono sprawozdania kwartalne Rb-NDS, Rb-ZN, Rb–Z, Rb–N oraz informację        

do Rb-27S. 

27. Wdrażanie instalacji terminali w ramach programu upowszechniania płatności 

bezgotówkowych      administracji publicznej. 
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28. Wykonano bieżące zadania w zakresie działania referatów. 

 
Biuro Audytu i Kontroli: 

1. Przygotowano zalecenia pokontrolne w ramach kontroli projektu współfinansowanego        

ze środków EFS pn. „Trzy czte-ry do przedszkola start – wzrost dostępności do wysokiej 

jakości edukacji przedszkolnej w Gminie Tarnowskie Góry” dla jednostek: 

- Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 – Przedszkola Nr 8, 

- Przedszkola Nr 17 „Bajkowe Wzgórze”, 

- Przedszkola Nr 20, 

- Przedszkola Nr 22, 

- Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych. 

2. Przygotowano zalecenia pokontrolne dot. kontroli problemowej, której przedmiotem        

była realizacja zadań Wydziału Ochrony Środowiska wynikających z Regulaminu 

Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach ze szczególnym 

uwzględnieniem utrzymania zieleni.  

3. Kontrola problemowa w temacie: „Zakup, ewidencja i likwidacja środków trwałych sprzętu 

komputerowego i oprogramowania, pozostałych środków trwałych oraz wartości 

niematerialnych i prawnych w Urzędzie Miejskim w Tarnowskich Górach”. 

 

Wydział Zarządzania Kryzysowego: 

♦ W zakresie obrony cywilnej:  

1. Starosta Tarnogórski - Szef Obrony Cywilnej Powiatu przeprowadził kontrolę 

kompleksową realizacji zadań obrony cywilnej w Urzędzie Miejskim za lata 2015-2016.  

2. Przeprowadzono procedurę przedłużenia ważności (19) legitymacji instruktorów obrony 

cywilnej, realizujących szkolenie w zakresie powszechnej samoobrony i ochrony ludności,     

w podmiotach gospodarczych i instytucjach. 

3. Zaktualizowano i przesłano do Starostwa Powiatowego „Bazę Szefa Obrony Cywilnej”         

- aktualizacja za III kwartał. 

4. Na bieżąco realizowano zadania wynikające z „Wytycznych Burmistrza-Szefa Obrony 

Cywilnej Miasta Tarnowskie Góry w sprawie realizacji zadań obrony cywilnej i zarządzania 

kryzysowego w Tarnowskich Górach w 2017 r.” oraz dodatkowe zadania zlecone             

przez Starostę Tarnogórskiego - Szefa Obrony Cywilnej Powiatu.  

♦ W zakresie spraw obronnych: 

1. Opracowano Regulamin Głównego Stanowiska Kierowania Burmistrza Miasta                

oraz zarządzenie Burmistrza Miasta w sprawie jego wprowadzenia. 

2. Na bieżąco realizowano zadania przyjęte w „Planie realizacji zadań z zakresu 

przygotowań obronnych państwa przez komórki i jednostki organizacyjne Urzędu Miejskiego 

w Tarnowskich Górach w 2017 r.” oraz dodatkowe zadania zlecone przez Wojewodę 
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Śląskiego.” 

♦ W ramach zarządzania kryzysowego:  

1. Monitorowano i analizowano zagrożenia występujące na terenie miasta: 

- warunki atmosferyczne: intensywne opady deszczu, silny wiatr, silna mgła, 

- jakość powietrza, 

- sytuację radiacyjną. 

2. Umieszczano na stronie internetowej Urzędu komunikaty, ostrzeżenia i informacje.  

3. Raportowano: 

- stan prac Komisji ds. szacowania strat w rolnictwie spowodowanych niekorzystnymi 

zjawiskami atmosferycznymi – raz w tygodniu, 

- sytuację w mieście po przejściu orkanu Ksawery - bieżąca informacja o stratach w Gminie, 

powstałych po wichurze z 5/6 października br. 

4. Uzgodnienie z jednostkami systemu zarządzania kryzysowego i zatwierdzenie              

przez Starostę Tarnogórskiego czwartej edycji „Planu Zarządzania Kryzysowego Miasta 

Tarnowskie Góry”. 

5. Prowadzono prace planistyczne przy opracowywanym załączniku funkcjonalnym i planie 

operacyjnym do „Planu Zarządzania Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”. 

6. Przygotowano i przesłano Umowę z Gminą Parchowo, na przekazanie środków 

finansowych z przeznaczeniem na usuwanie skutków nawałnicy, która przeszła przez teren 

powiatu bytowskiego w nocy z 11 na 12 sierpnia 2017 r. 

7. Przygotowano i przekazano dane z działalności Wydziału do „Raportu z realizacji 

Programu Ochrony Środowiska dla Województwa Śląskiego do 2013 roku                          

wraz z uwzględnieniem perspektywy do roku 2018 i Programu Ochrony Środowiska             

dla Województwa Śląskiego do 2019 roku z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024,        

za lata 2013-2014 oraz 2015-2016”.  

8. Gminny Zespół Zarządzania Kryzysowego:  

- zwołanie posiedzenia i przeanalizowanie sytuacji w mieście po przejściu orkanu Ksawery 

oraz usuwanie jego skutków, 

- Przedszkole Nr 12 – naprawa uszkodzonego dachu, 

- budynek mieszkalny przy ul. Ks. Lewka 5 – naprawa uszkodzonego dachu, 

- wiatrołomy – powalane drzewa połamane konary, 

- zabezpieczono środki w wysokości 70.000 zł z rezerwy celowej z zakresu zarządzania 

kryzysowego na ich remont, 

- przeanalizowano możliwość współpracy z Aresztem  Śledczym w sytuacjach kryzysowych, 

- współdziałanie z organizatorami imprez artystycznych i rozrywkowych w zakresie  

zapewnienia bezpieczeństwa ich uczestnikom, 

- na bieżąco realizował działania związane z zapobieganiem sytuacjom kryzysowym. 
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♦ W zakresie wykrywanie zagrożeń, ostrzegania i alarmowania ludności: 

1. Przeprowadzono konserwację instalacji alarmowej powszechnego ostrzegania na terenie 

Miasta. 

♦ W zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego: 

1. Współpraca z organizacjami pozarządowymi w ramach powierzonych im zadań 

publicznych: 

- „Zapewnienie bezpieczeństwa publicznego mieszkańców w ruchu rowerowym” – 

Stowarzyszenie Trasy Rowerowe, 

- „Edukacja mieszkańców z zakresu pierwszej pomocy przedmedycznej” – ZHP Hufiec Ziemi    

Tarnogórskiej. 

♦ W zakresie zabezpieczenia logistycznego: 

1. Przyjmowano i monitorowano zgłoszenia o imprezach lokalnych, organizowanych            

na terenie miasta. 

2. Wydano decyzję zezwalającą oraz przeprowadzono kontrolę imprezy masowej „Występ 

Kabaretu Paranienormalni” w Hali Sportowej w dniu 20.10.2017 r. 

3. Podjęto czynności dotyczące realizacji wniosków zawartych w „Protokołach kontroli 

bezpośredniej” przedstawionych przez Urząd Komunikacji Elektronicznej w Warszawie           

w zakresie zgodności parametrów technicznych użytkowanych urządzeń linii radiowych          

z posiadanymi przez Gminę Tarnowskie Góry pozwoleniami radiowymi.   

4. Przyjmowano zgłoszenia o awarii kamer z monitoringu wizyjnego miasta i uruchomiono 

procedurę ich naprawy. 

5. Na bieżąco regulowano płatności z tytułu funkcjonowania systemu monitorującego miasta 

oraz przedsięwzięć mających na celu utrzymanie w gotowości bazy materiałowej w zakresie 

zadań obronnych, obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego. 

♦ W zakresie OSP: 

1. Na bieżąco prowadzono finansowanie działalności jednostek OSP w tym m.in. opłaty          

za energię, wodę, gaz, zakupy paliwa, opłaty za telefony, wypłatę ekwiwalentu. 

2. Prowadzono stałe ewidencje ilości zużytego paliwa, energii elektrycznej, wody, gazu. 

3. Przygotowano dokumentację do przeglądu aparatów oddechowych – OSP w Pniowcu, 

przeglądu samochodów OSP „Florian” w Strzybnicy. 

4. Rozpoczęto procedury mające na celu podpisanie umów na dostawę gazu, zakup paliw 

płynnych, zatrudnienie konserwatorów, udzielenie dotacji na zakup umundurowania dla OSP 

w Pniowcu. 

 

Straż Miejska: 

W okresie sprawozdawczym przeprowadzono 190 interwencji, w tym: 

- 64 dotyczyło spraw porządkowych, 
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- 126 wykroczeń drogowych. 

Jednocześnie przyjęto 164 zgłoszenia od mieszkańców miasta, w tym 97 porządkowych                      

i 67 drogowych. 

W przeprowadzonych 190 interwencjach: 

 udzielono 88 pouczeń, 

 nałożono 80 mandatów karnych (na kwotę 6.450,00 zł) 

oraz skierowano do Sądu Rejonowego 4 wnioski o ukaranie sprawców wykroczeń,                  

a na dzień 23 października w 26 sprawach prowadzone są czynności wyjaśniające                

w ramach kodeksu postępowania w sprawach o wykroczenia. 

W 64 interwencjach z zakresu spraw porządkowych ujawniono m.in.: 

 14 przypadków spożywania alkoholu w miejscach zabronionych przez Ustawę                    

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi,   

 5 przypadków palenia papierosów w miejscach zabronionych przez ustawę                  

o ochronie zdrowia przed następstwami używania tytoniu i wyrobów tytoniowych        

(w tym 4 przypadki na terenie dworca autobusowego, 1 na przystanku 

autobusowym), 

 4 przypadki spalania odpadów (z czego 3 interwencje dotyczyły spalania pozostałości 

roślinnych w ogniskach, a 1 dotyczyła spalania w wędzarniku lakierowanego drewna), 

 4 przypadki parkowania pojazdów na trawnikach, 

 3 przypadki niewywiązywania się właścicieli psów z obowiązków określonych              

w Regulaminie u.c.p.g. z zakresu ich trzymania w miejscach publicznych, 

 2 przypadki zanieczyszczenia ulicy w rejonie prowadzonych inwestycji budowlanych, 

 1 przypadek zanieczyszczania miejsc publicznych, 

 1 przypadek nieobyczajnego wybryku, 

W ramach obsługi MONITORINGU MIEJSKIEGO jego operatorzy zaobserwowali m.in.: 

- 17 przypadków dot. spożywania alkoholu w miejscach zabronionych przez Ustawę               

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

- 11 przypadków dot. naruszeń przez kierowców przepisów Ustawy Prawo o ruchu 

drogowym z zakresu zatrzymywania się i postoju pojazdów, 

- 3 przypadki podejrzenia nieobyczajnych wybryków (osoby leżące w miejscach publicznych, 

gdzie w 2 przypadkach konieczne było doprowadzenie osób do bytomskiej izby 

wytrzeźwień), 

- 1 przypadek osoby palącej z lufki prawdopodobnie substancję odurzającą, 

- 1 przypadek dot. zmiany położenia znaku drogowego. 

Ponadto w okresie rozliczeniowym: 

 w ramach kontroli miejsc handlowych w „gwarkowski piątek” pod kątem ich prawidłowej 

lokalizacji w rejonie skrzyżowania ul. Krakowskiej z ul. Tylną, ujawniono uszkodzenie kilku 
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kostek granitowych w chodniku przez właściciela jednego ze stoisk w wyniku wywiercenia 

w nich otworów pod kołki rozporowe z zamiarem solidnego usadowienia namiotu 

handlowego. Sprawę wraz z ustalonym sprawcą oraz świadkiem zdarzenia przekazano 

zgodnie z właściwością rzeczową Policji z jednoczesnym powiadomieniem MZUiM. 

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej: 

Okres sprawozdawczy: 01.09.2017 r. – 30.09.2017 r.  

 ŚWIADCZENIA POMOCY SPOŁECZNEJ. 

Formy udzielonej pomocy Liczba świadczeń 

Zasiłek stały 184 

Zasiłek okresowy 239 

Zasiłek celowy 151 

Zasiłek celowy specjalny 94 

Finansowanie pobytu w Domach Pomocy Społecznej 81 

Posiłek z ustawy na podstawie art. 48 ustawy o pomocy 

społecznej z dnia 12.03.2004r. 
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Pomoc w ramach programu: Pomoc Państwa w zakresie 

dożywiania 

Liczba świadczeń 

Zasiłek celowy na zakup żywności 282 

 Liczba osób 

Posiłki w szkołach 212 

(5 osób korzysta na podst. 

Uchwały*) 

Wyżywienie w przedszkolach i żłobkach 91 

Finansowanie posiłków dla osób dorosłych 97 

Finansowanie posiłków dla mieszkańców Schroniska dla 

Bezdomnych  

24 

   

*Uchwała Nr LV/556/2014 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 26 marca 2014 r.       

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania "Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania" na lata 2014 – 2020.  
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 POMOC W RAMACH OŚRODKÓW WSPARCIA. 

Rodzaj placówki 
Liczba pensjonariuszy          

w okresie sprawozdawczym 

Dzienny Dom Pomocy dla Osób Starszych i Samotnych 60 

Schronisko dla Bezdomnych  23 

Zespół Mieszkań Chronionych 40 

Dzienny Dom Pomocy dla Osób Niepełnosprawnych 12 

 

W Schronisku dla Bezdomnych rozszerzono pomoc o możliwość skorzystania z pobytu          

w Pokoju Niskoprogowej Pomocy Doraźnej w godz. 19:00 – 7:00.  

W okresie sprawozdawczym przebywały w nim rotacyjnie - 4 osoby. 

 USŁUGI OPIEKUŃCZE. 

Rodzaj świadczenia Liczba osób Razem 

Podstawowe usługi opiekuńcze w miejscu 

zamieszkania 

77  

 

109 osób 

 

Specjalistyczne usługi opiekuńcze 18 

Dowóz posiłków 48 

 DODATKI MIESZKANIOWE. 

Rodzaj 

świadczenia 

Razem 

świadczeń 

Liczba 

świadczeń 

Liczba 

rodzin 

Kwota Łączna kwota 

Dodatek 

mieszkaniowy 

 

 

935 

 

741 

 

738 159.830,94 zł         

162.705,42 zł 

 

 

Dodatek 

energetyczny 

 

194 

173 2.874,48 zł         

 ŚWIADCZENIA RODZINNE. 

Rodzaj świadczenia Liczba świadczeń Liczba rodzin Łączna kwota 

Zasiłki rodzinne  

z dodatkami 

 

4.733 

 

1.191 

 

 

1.253.637,20 zł 

 

 

Świadczenia opiekuńcze 

 

2.179 

 

1.953 
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 ŚWIADCZENIE WYCHOWAWCZE 500 +. 

Rodzaj świadczenia Liczba świadczeń Liczba rodzin Łączna kwota 

Świadczenia 

wychowawcze 

 

5.455 

 

3.731 

 

2.715.283,21 zł  

 

 

 FUNDUSZ ALIMENTACYJNY. 

Liczba wydanych decyzji oraz postanowień 

dotyczących świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego oraz dłużników 

alimentacyjnych 
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Liczba pism dotyczących świadczeniobiorców 

oraz dłużników alimentacyjnych, w tym 

prowadzonych postępowań wobec dłużników 

 

131 

Kwota wypłaconych świadczeń 162.685,00zł 

Liczba przeprowadzonych wywiadów 

alimentacyjnych 

1 

Liczba odebranych oświadczeń majątkowych 1 

Wnioski o zatrzymanie prawa jazdy  1 

 

 ZESPÓŁ ASYSTENTÓW RODZINY. 

W okresie sprawozdawczym od 01.09.2017 r. do 30.09.2017 r. asystenci rodziny 

obejmowali swoim wsparciem 28 rodzin, z tego 14 rodzin zostało zobowiązanych                  

do współpracy z asystentem przez sąd rodzinny. Współpracę z asystentem zakończyło          

5 rodzin. Nadzorem kuratora sądowego objętych jest 20 rodzin wspieranych                    

przez asystentów.  

Natomiast w pieczy zastępczej w tym okresie przebywało 72 dzieci.  

 REALIZACJA PROJEKTÓW  

„Wszyscy Razem” – projekt partnerski:  

Aktualnie w projekcie uczestniczą 66 osób, w tym: 

 35 os. z rodzin wieloproblemowych ( kontynuacja kontraktów spisanych w roku 2016) 

– działania odbywają się zgodnie z zaplanowaną ścieżką reintegracji (terapia 

psychologiczna, logopedyczna i pedagogiczna dla 12 dzieci, zajęcia z nauki czytania 

i pisania dla 1 osoby dorosłej, grupowe wyjścia na basen ), 

 31 osób uczestniczy w  aktywizacji społeczno-zawodowej (czworo uczestników 

zakończyło udział w projekcie zgodnie z zaplanowaną ścieżką reintegracji, dwie 
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uczestniczki zrealizowały Program Aktywizacja i Integracja składający się z 80 godz. 

prac społecznie-użytecznych i 80 godz. aktywizacji społecznej. Natomiast pozostałe 

30 osób rozpoczęło udział w szkoleniach zawodowych zgodnie z zaleceniami 

doradcy zawodowego ). 

„Nowy Model – Lepsza Jakość”: 

Od 01 marca 2017 roku Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach  

realizuje projekt mający na celu wypracowanie zmian organizacyjnych w Ośrodku, które 

przyczynią się do usprawnienia pracy w szczególności pracowników socjalnych. Projekt 

otrzymał dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach II Osi 

priorytetowej Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki i edukacji PO WER - 

Działanie 2.5 Skuteczna pomoc społeczna.  

W miesiącu wrześniu br. Ośrodek kontynuował wdrażanie wypracowanego                   

w poprzednich miesiącach regulaminu organizacyjnego. Reorganizacja objęła                       

w szczególności pracowników socjalnych, Zespół ds. analiz i projektów, Zespół realizacji 

świadczeń, Zespół ds. usług opiekuńczych. Równolegle  zgodnie z harmonogramem projektu 

przystąpiono do opracowana dokumentu „Polityka Świadczeń”, która będzie jednym               

z narzędzi wspomagających prowadzenie pracy socjalnej. Nowe dokumenty i procedury 

wypracowywane są pod okiem Eksperta w ramach pracy Zespołu ds. wdrażania powołanego 

do listopada br.  

 

Miejski Zarząd Ulic i Mostów: 

Zamówienia publiczne powyżej 30 tys. EURO: 

Podpisano umowę w trybie zamówienia z wolnej ręki na podstawie art. 67 ust. 1 pkt 6 ustawy 

PZP na zadanie pn:  

 Bieżące utrzymanie nawierzchni chodników dróg gminnych na terenie Gminy 

Tarnowskie Góry w 2017 r.                                                                             

Wszczęto postępowanie i podpisano umowę  w trybie zamówienia z wolnej ręki na podstawie 

art. 67 ust. 1 pkt 6 ustawy PZP na zadanie pn:  

 Bieżące utrzymanie oznakowania pionowego oraz wprowadzenie zmiany organizacji 

ruchu na drogach gminnych Gminy Tarnowskie Góry w 2017 

Wszczęto postepowanie na zadanie pn.: 

 Budowa chodnika przy ul. Hallera w Tarnowskich Górach 

Zamówienia publiczne poniżej 30 tys. EURO: 

Podpisano umowę na zadanie pn:  

 Opracowanie i aktualizacja istniejących książek dróg - drogi publiczne gminne           

na terenie Gminy Tarnowskie Góry. 

 



26 

Bieżące utrzymanie jezdni i chodników. 

- Wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni ulic 

gminnych: Staffa, Parkowej, Jemiołowej, Krótkiej, Ułańskiej. 

- Naprawa nawierzchni dróg gruntowych w ulicach: Kraszewskiego (bocznej), Górnośląskiej, 

Tuwima, Letniej. 

- Wykonanie remontów fragmentów chodników w ciągu ulic: Morcinka, Włoskiej, Francuskiej, 

Sielanka (obniżenie przejścia dla pieszych), Ogrodowej, Częstochowskiej, Leśnej. 

- Bieżące utrzymanie oznakowania poziomego w ulicach: Częstochowskiej, Wodnej. 

- Bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach: Saperów, Sielanka, Zachodniej, 

Łomnickiego, Królika, Łotewskiej, Wodnej, Astrów, Jodłowej. 

- Wykonanie tabliczek z nazwami ulic: Zakładowej, Szafirowej, Garusa, Poczdamskiej, 

Tymiankowej, Szafranowej, Prochowej, Sojki, Liściastej, Polarnej, Powstańców 

Warszawskich, Donieckiej, Radosnej, Zagrodowej, Młodzieżowej. 

- Wprowadzone projekty organizacji ruchu: 

 ul. Komuny Paryskiej – próg zwalniający, 

 ul. Liściasta – lustro drogowe, 

 ul. Strzelecka – pas postojowy dla TAXI, 

 ul. Jurczyka, Lompy, Św. Jacka – ruch jednokierunkowy, 

 ul. Łotewska – miejsce postojowe dla osoby niepełnosprawnej, 

 ul. Włoska – uporządkowanie oznakowania miejsc postojowych dla osób 

niepełnosprawnych. 

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów: 

- prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic, 

- sporządzanie stosownych protokołów, 

- prowadzenie bieżącej korespondencji, 

- przyjmowanie interwencji i skarg mieszkańców, 

- wydawanie zezwoleń na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych, 

- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego,  

- wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów. 

Zadania inwestycyjne i remontowe: 

- Budowa ulic: Hallera, Bystrama, Chmielewskiego w Tarnowskich Górach I etap – w trakcie 

realizacji. 

- Budowa rejonu ulic Sikorek i Czajek w Tarnowskich Górach - w trakcie realizacji. 

- Budowa chodnika przy ul. Polnej w Tarnowskich Górach – w trakcie realizacji. 

- Remont przepustu drogowego w ul. Kościelnej w Tarnowskich Górach – w trakcie realizacji. 

- Rozbudowa ulicy Towarowej w Tarnowskich Górach -dokumentacja projektowa – w trakcie 

realizacji. 
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- Rozbudowa ulic: Wiejskiej i Sielanka w Tarnowskich Górach - dokumentacja projektowa         

– w trakcie realizacji. 

- Rozbudowa ulic: Nowej i Torowej w Tarnowskich Górach – dokumentacja projektowa            

– w trakcie realizacji. 

- Rozbudowa układu drogowego w rejonie ulic: Królikiej, Szymały, Dolnej, Lewka                     

w Tarnowskich Górach - dokumentacja projektowa – w trakcie realizacji. 

- Rozbudowa układu drogowego w rejonie ulic: Górniczej, Bondkowskiego, Zamkowej,  

Nowaka, Gliwickiej w Tarnowskich Górach-dokumentacja projektowa – w trakcie realizacji. 

 
Urząd Stanu Cywilnego i Spraw Obywatelskich 

Urząd Stanu Cywilnego 

Opracowane i wydane dokumenty: 

● sporządzono 77 aktów urodzenia, 

● sporządzono 36 aktów małżeństw, 

● sporządzono 63 akty zgonu, 

● przyjęto 27 oświadczeń o uznaniu ojcostwa dziecka, 

● przyjęto dokumentów do ślubu od 11 par, 

● wydano 1.122 odpisy z akt stanu cywilnego, 

● przeniesiono do SRP 627 aktów. 

Sprawy Obywatelskie 

Opracowane i wydane dokumenty: 

● wszczęto ogółem 21 postępowań, w tym: 17 w sprawach meldunkowych, 4 w sprawach    

dot. powszechnego obowiązku obrony RP, 

● wydano ogółem 8 decyzji, w tym: 7 w sprawach meldunkowych, 1 dot. powszechnego 

obowiązku obrony RP, 

● przyjęto 572 wnioski o wydanie dowodu osobistego, 

● wydano z produkcji 617 dowodów osobistych, 

● objęto 13 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców, 

● przyjęto 91 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 235 zgłoszeń o zmianach miejsca 

pobytu stałego, 

● wydano 119 zaświadczeń w oparciu o przepisy ustaw o ewidencji ludności i dowodach 

osobistych, 

● przyjęto 140 wniosków o udostępnienie danych osobowych. 

 

Wydział Informatyki: 

1. Zainstalowano sprzęt zakupiony w drodze przetargu nieograniczonego (70 zestawów 

komputerowych i 6 drukarek oraz urządzenie wielofunkcyjne). 

2. Zawarto umowy na: 
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- udostępnianie w sieci internet programu komputerowego SIGMA dla 29 jednostek 

oświatowych oraz Wydziału EK, 

- przedłużenie licencji na kolejny rok na edytor aktów prawnych XML. 

3. Zadania z zakresu ochrony danych osobowych: 

- Trwa analiza wdrożenia nowych przepisów RODO. Termin obowiązywania – 25.05.2018 r.   

- Zorganizowano spotkanie informacyjne w sprawie RODO z dyrektorami szkół i przedszkoli.                                        

4. Przedłużono podpisy kwalifikowane kolejnym pracownikom. 

5. Administracja zasobami informatycznymi takimi jak: podatki, źródło, śmieciówka, 

lokalówka, kadry-płace, SIT, księgowość, koncesje, www, BIP, serwer poczty, 12 serwerów, 

urządzeń aktywnych, ponad 240 zestawów komputerowych, urządzenia drukujące, itd. 

 

Wydział Organizacyjny: 

1. W ramach interwencji i skarg przyjęto 2 mieszkańców. 

2. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta (zarządzenia, postanowienia, 

polecenia). 

3. Rejestrowano umowy w Centralnym Rejestrze Umów. 

4. Przygotowano i rejestrowano upoważnienia oraz pełnomocnictwa wydane                      

przez Burmistrza Miasta. 

5. Realizowano bieżącą obsługę organizacyjną i kadrową Urzędu. 

 

Ponadto Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, przedstawił informację dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Ad. 4  

Kolejnym punktem porządku obrad było przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu         

27 września 2017 roku. 

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, 

przystąpił do głosowania protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 27 września 2017 r.: 

 

Głosowanie: 

17 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 Protokół Nr XLII/2017 sesji Rady Miejskiej został przyjęty. 

 

Ad. 5 i 6 

Kolejnymi punktami porządku obrad były: projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry oraz projekt uchwały w sprawie zmian            
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w uchwale budżetowej na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, poinformował o łącznej debacie 

nad dwoma punktami porządku obrad i oddzielnym głosowaniu. Wobec zgody Burmistrza 

Miasta i braku głosów „przeciw”, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do realizacji 

porządku obrad. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI, zgłosił autopoprawki do obu 

projektów uchwał. 

 

Skarbnik Miasta – Janina NAMYSŁO, przedstawiła (łącznie) przedmiotowe projekty 

uchwał, wraz z uzasadnieniami oraz autopoprawkami. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI powiedział, że projekty 

uchwał zyskały pozytywne opinie Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH – Robert MROZEK, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnych 

opinii do obu projektów uchwał. 

 

Dyskusja: 

Radny Feliks KOWALSKI zapytał: 

- o zmniejszenie wydatków na konserwację cieku stoły oraz czy uwzględniono wniosek 

Komisji Budżetowej, dotyczący wskazania robót koniecznych do wykonania w tym zakresie? 

- z jakiego powodu zmniejsza się wydatki na „strefę ruchu” w Strzybnicy, (po uprzednim         

ich zwiększeniu)? 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że Śląski Zarząd 

Melioracji i Urządzeń Wodnych nie chce wykonywać tych robót. W związku                             

z wprowadzeniem nowej ustawy prawa wodnego ŚZMiUW jest w fazie likwidacji a zastąpi go 

organ „Polskie wody”. Po wejściu do obrotu prawnego tej ustawy zostaną wskazane zadania, 

a pomimo tego chaosu Gmina zabezpiecza środki i określa zakresy robót.  

Po sporządzeniu kosztorysu zwiększono środki i ogłoszono postępowanie. Wpłynęła jedna 

oferta na 1.200 mln zł., który został unieważniony. Zwrócono się do projektanta o analizę 

tego projektu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania:  
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 projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tarnowskie Góry. 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/447/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Tarnowskie Góry. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok                     

wraz z autopoprawką. 

Głosowanie: 

16 Radnych „za”, 1 Radny „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/448/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2017 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok. 

 

Naczelnik Wydziału Finansowego – Karina TRAWIŃSKA, przedstawiła przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI, poinformował                       

o pozytywnym zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez Komisję. 

Ponadto Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że członkowie Komisji zwrócili 

się o uzupełnienie/poszerzenie załącznika do projektu uchwały o kolumnę: „udział 

procentowy w stosunku do całości dochodów poszczególnych grup” oraz „wysokość 

kwotowa poszczególnych grup”. 
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Wiceprzewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH – Robert MROZEK, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. 

 

Dyskusja: 

Radny Janusz ŚNIETKA zapytał o znaczący wzrost stawki (blisko stawki maksymalnej)        

za budynki, lub ich części przeznaczone na działalność gospodarczą oraz zapytał o stawki 

tego podatku w okolicznych miastach? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Marek JAWORSKI powiedział, że ta uchwała jest 

„elementem nieprzyjemnego obowiązku Burmistrza Miasta”, która obciąża mieszkańców         

a jednocześnie ma na celu wygenerowanie odpowiednich dochodów i przeznaczenie            

ich na inwestycje (i rozwój Miasta). Przez dwa lata stawki podatku były utrzymywane             

na niezmienionym poziomie. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy zwiększanie 

stawek, na najwyższym poziomie dla przedsiębiorców/osób prowadzących działalność 

gospodarczą jest właściwą polityką Miasta i czy nie przyniesie ona innych skutków               

niż zamierzona? Zmiana strategii poprzez obniżenie proporcji wzrostu stawek podatku               

od nieruchomości może być również elementem promowania terenów inwestycyjnych              

w Mieście. 

 

Radny Grzegorz WALOSZCZYK zapytał o możliwość zwolnienia bądź obniżenia stawek 

podatku od pozostałych budynków, lub ich części o przeznaczeniu gospodarczym                

(np. do hodowli zwierząt)? 

 

Radny Kazimierz MAŃKA wypowiedział się na temat znacznej podwyżki stawek podatku       

od budynków związanych z działalnością gospodarczą i jej wpływu na pozyskanie nowych 

inwestorów oraz ewentualnych ulg (50 %) dla nowych podmiotów.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI, odnosząc się do pytań                    

i wypowiedzi Radnych powiedział, że w Mieście jest wiele potrzeb, a obowiązkiem osób 

zarządzających jest dbałość o przychody i dochody. Podwyżka podatku od nieruchomości 

jest „podwyżką inflacyjną” i nie zastosowano w niej stawek maksymalnych. Stawki podatku 

od nieruchomości w ościennych miastach są analizowane, natomiast ulgi                              

dla przedsiębiorców są objęte odrębną Uchwałą.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku                      

od nieruchomości na 2018 rok. 

 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 1 Radny „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/449/2017 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2018 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych 

jednorodzinnych na terenie miasta Tarnowskie Góry w latach 2018 – 2020. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, poinformował o wniesieniu autopoprawki                  

do przedmiotowego projektu uchwały. Autopoprawka dotyczy zmiany zapisów w zakresie 

„wymiany pieców na lepsze”, z uwagi na fakt, iż np. w Dzielnicy Pniowiec nie ma sieci 

gazowej. 

 

Przewodniczący Komisji ds. OCHRONY ŚRODOWISKA – Stefan ZIENTKOWSKI 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI, poinformował                       

o pozytywnym zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez Komisję. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH – Robert MROZEK, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. 

 

Dyskusja: 
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Radny Dariusz WARDA powiedział, że intencje Uchwały są dobre, lecz nie poprawią 

środowiska (niewielka ilość środków finansowych). Miasto rozważa budowę własnej sieci 

ciepłowniczej – w porozumieniu z Veolią, która jest bardzo dobrym rozwiązaniem 

ekologicznym. Natomiast dotacje są kierowane do ludzi średnio lub dobrze sytuowanych,       

ze względu na niewielki procent partycypacji Gminy w kosztach inwestycji oraz wysokich cen 

dobrej jakości opału. Rozeznanie sprzedaży na składnicy opału w Mieście, świadczy              

o braku konsekwencji działania, ponieważ najwyższa jest sprzedaż węgla i miału, poniżej 

klasy 5. Wobec powyższego wynika, że większym problemem nie jest wymiana pieców         

na nowoczesne/ekologiczne, lecz spalanie niskiej jakości opału. 

 

Radny Tadeusz STASIAK pozytywnie ocenił wypowiedź przedmówcy i powiedział,              

że podjęcie uchwały jest celowe, ale najlepszym rozwiązaniem jest budowa sieci 

ciepłowniczej oraz zachęcanie mieszkańców do podłączenia. Wymiana nawet wszystkich 

pieców w Mieście będzie gorszym rozwiązaniem, niż zastąpienie ich jednym wysokim 

kominem o wysokich normach emisji. Kontrole, dotyczące spalania odpadów powinny być 

prowadzone „intensywnie i bezlitośnie”. 

Ponadto Radny zwrócił się o wniesienie autopoprawki, dotyczącej zmiany nazewnictwa:            

z „firma” na „przedsiębiorca”, zgodnie z kodeksem postępowania cywilnego oraz ustawą          

o swobodzie działalności gospodarczej. 

 

Radny Stanisław BEŚKA zwrócił się o możliwość zwiększenia dotacji                                   

na termomodernizację dla właścicieli dużych budynków (wielorodzinnych), dla których kwota 

10,5 tys. zł. jest za niska lub wprowadzenie zapisu procentowego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Franciszek NOWAK powiedział, że inne gminy 

mają inne formy przyznawania dotacji dla termomodernizacji np. procentowo lub od m2 

powierzchni. Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej wypowiedział się na temat 

czasowego ograniczenia do korzystania z dotacji i wzrostu cen opału. W Dzielnicy Pniowiec 

przeprowadzono rozeznanie ankietowe, dotyczące gazyfikacji, które wykazało brak 

zainteresowania wykorzystaniem gazu do ogrzewania. Informacja o naborze wniosków            

na przyznanie dotacji powinna być rozesłana również do Rad Dzielnic.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zapytał również o wysokość środków finansowych 

otrzymanych przez Gminę, z WFOŚ na ten cel. 

 

Radny Kazimierz MAŃKA powiedział, że środki finansowe, otrzymane z WFOŚ na dotacje, 

pochodzą z umorzenia pożyczki i dlatego pewne kryteria ich przyznawania muszą być 

spójne ze wskazaniami. WFOŚ wprowadził dodatkową możliwość otrzymania dotacji 
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bezpośrednio z Funduszu, poprzez Program: „Stop Smog” i dlatego też należałoby 

informować mieszkańców o takich możliwościach. Wysokość otrzymanego, przez Gminę 

umorzenia (w latach poprzednich), była niewystarczająca na zrealizowanie wszystkich 

złożonych wniosków. Radny zwrócił się o rozeznanie możliwości pozyskania dodatkowych 

środków na realizację zaległych wniosków oraz (w porozumieniu z Veolią) przygotowania 

planów rozwiązania budowy sieci ciepłowniczej dla całego Miasta.  

Radny zwrócił uwagę na konieczność monitorowania niskiej emisji - spalanie odpadów              

w Mieście oraz zapytał o wysokość dofinansowania zakupu węgla przez MOPS? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Marek JAWORSKI, pozytywnie ocenił wypowiedzi 

przedmówców oraz zapytał o wysokość kwoty umorzeń, otrzymanej z WFOŚ                        

na dofinansowania? Konieczne jest zwiększenie skali dofinansowani (realizacja zaległych 

wniosków), poprzez dodatkowe środki finansowe, np. z budżetu Gminy lub poprzez 

pozyskanie środków unijnych – jeśli jest taka możliwość. Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej zwrócił uwagę na konieczność modernizacji instalacji grzewczych w budynkach 

komunalnych (podpięcie do sieci ciepłowniczej).  

 

Radny Józef HARWIG wypowiedział się na temat wprowadzonej do projektu uchwały 

autopoprawki, która wyrównuje szanse mieszkańców, dając im możliwość wymiany pieców      

na lepsze, bez konieczności zmiany opału. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI, odnosząc się do pytań                    

i wypowiedzi Radnych powiedział, że bardzo ważna jest rozbudowa sieci ciepła 

systemowego (element rozwoju Miasta). Obecnie na terenie Miasta jest około 100 km sieci 

ciepłowniczych, wysokowydajnych. Firma Veolia powadzi dalsze prace związane z budową 

sieci i przyłączeniowe, natomiast Gmina zadeklarowała podłączenie wielu budynków 

gminnych w poszczególnych Dzielnicach Miasta. Po zakończeniu budowy kanalizacji, ważna 

jest budowa dróg oraz należy rozważyć budowę, przez Gminę, sieci ciepłowniczej                    

i przekazanie jej Veolii w dzierżawę. Konieczne są również zmiany systemowe/prawne w tym 

zakresie (np. brak konsekwencji w podłączeniach: budowa szamba – tak, natomiast 

oczyszczalni przydomowej – nie). Na realizację Programu (umorzenie z WFOŚ) otrzymano 

kwotę 2 mln 700 zł. Celem wypłaty dotacji jest częściowe polepszenie sytuacji, bo całkowite 

rozwiązanie problemu nie jest możliwe. Podłączenie budynków komunalnych, z najemcami, 

wiąże się z powstawaniem kosztów Gminy na dopłaty oraz zaległości.  

Dofinansowanie nie jest skierowane do właścicieli dużych budynków z wyodrębnionymi 

lokalami lecz budynków jednorodzinnych. Dodatkowe możliwości dofinansowania powinny 

być śledzone przez wszystkich i podawane do wiadomości szerszym odbiorcom. 
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Zakup nowych autobusów przez MZKP ma również wpływ na obniżenie zanieczyszczenia 

powietrza. Gmina będzie się starać o przyznanie środków na „mobilność miejską” – m.in. 

drogi rowerowe. Wszystkie działania zostały ujęte w przyjętym Programie gospodarki 

niskoemisyjnej. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ powiedział, że kwota 

umorzenia, otrzymana z WFOŚ jest przeznaczona na 3 lata realizacji Programu. Problemem 

są podłączenia do sieci ciepła systemowego ponieważ nie ma możliwości ich egzekwowania 

– brak podstaw prawnych. Za zgodą Burmistrza Miasta, istnieje możliwość wprowadzenia 

autopoprawki zgłoszonej przez Radnego, dotyczącego zamiany nazewnictwa. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, wyraził zgodę na wprowadzenie autopoprawki         

do przedmiotowego projektu uchwały. W innych Miasta są również wprowadzone limity 

kwotowe, które dają możliwość rozliczenia rzeczowego zadania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania projektu uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowych 

na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej    

do wykonania termomodernizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta 

Tarnowskie Góry w latach 2018 – 2020. 

 

Głosowanie: 

19 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/450/2017 w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska   i gospodarki wodnej do wykonania termomodernizacji budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych na terenie miasta Tarnowskie Góry w latach 2018 – 2020. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji       

z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej do podłączenia nieruchomości do sieci 

kanalizacyjnej.  
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Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. OCHRONY ŚRODOWISKA – Stefan ZIENTKOWSKI 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI, poinformował                       

o pozytywnym zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez Komisję. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY 

EUROPEJSKICH – Robert MROZEK, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej 

opinii do projektu uchwały. 

 

Dyskusja: 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Franciszek NOWAK, wypowiedział się na temat 

podłączeń do kanalizacji. 

 

Radny Józef SIENICKI wypowiedział się na temat dotacji dla właścicieli budynków 

jednorodzinnych, które jego zdaniem są niesprawiedliwe względem mieszkańców bloków. 

Ponadto Radny powiedział, że zanieczyszczenie powietrza jest wywoływane głównie          

przez spaliny samochodów. Odpowiednie służby powinny kontrolować czym palą 

mieszkańcy, ale również powinien być wprowadzony prawny zakaz sprzedaży opału złej 

jakości. W tym celu wskazany jest również zakup dronów dla Straży Miejskiej. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta -Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że podstawową 

kwestią rozwiązania problemu jest brak rozwiązań systemowych i prawnych. Wymiana 

pieców ma pozytywne działanie dla wszystkich mieszkańców, zarówno budynków 

jednorodzinnych jak i bloków. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania projektu uchwały w sprawie zasad udzielania osobom fizycznym dotacji celowej 

ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej do podłączenia nieruchomości do sieci kanalizacyjnej.  

 

Głosowanie: 

18 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 
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Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/451/2017 w sprawie zasad udzielania osobom 

fizycznym dotacji celowej ze środków budżetu gminy na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej do podłączenia 

nieruchomości do sieci kanalizacyjnej.  

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10-19 

Kolejnymi punktami porządku obrad były projekty uchwał: w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 3 im. ks. Franciszka 

Blachnickiego w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3                        

im. ks. Franciszka Blachnickiego w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 5 im. Królowej Jadwigi 

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Królowej Jadwigi              

w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 1 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6            

im. Alfonsa Zgrzebnioka w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1 w Tarnowskich Górach;     

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

nr 9 im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 

im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 10 w Tarnowskich Górach                   

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 11 im. Władysława 

Broniewskiego w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 im. 

Władysława Broniewskiego w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 12 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 12              

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową z Oddziałami 

Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich            

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich 

w Tarnowskich Górach; w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 16 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2                
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w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 16 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, poinformował o łącznej debacie 

nad dziesięcioma punktami porządku obrad i oddzielnym głosowaniu. Wobec zgody 

Burmistrza Miasta i braku głosów „przeciw”, Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił          

do realizacji porządku obrad. 

 

Naczelnik Wydziału EDUKACJI, SPORTU, TURYSTYKI I ZDROWIA – Alina KONOPKA, 

przedstawiła łącznie przedmiotowe projekty uchwał wraz z uzasadnieniami. 

 

Przewodniczący Komisji ds. PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA – Tadeusz 

STASIAK powiedział, że Komisja wydała pozytywne opinie do przedmiotowych projektów 

uchwał. 

 

Przewodniczący Komisji ds. EDUKACJI – Stanisław BEŚKA powiedział, że Komisja 

wydała pozytywne opinie do przedmiotowych projektów uchwał. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania: 

 

- projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 3 im. ks. Franciszka Blachnickiego w Tarnowskich Górach                 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. ks. Franciszka Blachnickiego w Tarnowskich 

Górach. 

 

Głosowanie: 

13 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/452/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 3 im. ks. Franciszka Blachnickiego             

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. ks. Franciszka 

Blachnickiego w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 5 im. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach               

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

14 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/453/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 5 im. Królowej Jadwigi                        

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 5 im. Królowej Jadwigi             

w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1 

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka           

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1 w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/454/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka                  

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 6 im. Alfonsa Zgrzebnioka w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 1             

w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 9 im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach            

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 im. Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/455/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 9 im. Mikołaja Kopernika                    
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w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 9 im. Mikołaja Kopernika         

w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 10 w Tarnowskich Górach                    

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/456/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 10 w Tarnowskich Górach                

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 10 w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 11 im. Władysława Broniewskiego w Tarnowskich 

Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 im. Władysława Broniewskiego                    

w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/457/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 11 im. Władysława Broniewskiego     

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 11 im. Władysława 

Broniewskiego w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 12 w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 3                 

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 12 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach. 
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Głosowanie: 

14 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/458/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 12 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 12          

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 3 w Tarnowskich Górach. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich Górach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową z Oddziałami Integracyjnymi nr 13 w Tarnowskich Górach 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/459/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi nr 13         

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową z Oddziałami Integracyjnymi        

nr 13 w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

- projektu uchwały w sprawie w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich w Tarnowskich Górach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/460/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 15 im. Gwarków Tarnogórskich         

w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 15 im. Gwarków 

Tarnogórskich w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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- projektu uchwały w sprawie Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 16 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 16              

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach. 

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

28. Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/461/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej nr 16 w Zespole Szkolno – 

Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 16          

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2 w Tarnowskich Górach. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 20 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały                

Nr XXXIV/382/2017 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt z terenu Gminy Tarnowskie Góry na rok 2017. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. OCHRONY ŚRODOWISKA – Stefan ZIENTKOWSKI 

powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXIV/382/2017 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 marca 2017 r. 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt z terenu Gminy Tarnowskie Góry na rok 2017. 

 

Głosowanie: 

14 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 
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Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/462/2017 w sprawie zmiany Uchwały                     

Nr XXXIV/382/2017 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt z terenu Gminy Tarnowskie Góry na rok 2017. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 21 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

współpracy Gminy Tarnowskie Góry z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2018”.  

 

Kierownik Biura Kultury – Damian STADLER, przedstawił przedmiotowy projekt uchwały       

wraz z uzasadnieniem. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH – 

Elżbieta PYKA powiedziała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. KULTURY I SPORTU – Danuta FLESZAR 

poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały zyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Dyskusja: 

Radny Stefan ZIENTKOWSKI zwrócił się z wnioskiem o rozszerzenie zapisów w projekcie 

uchwały, dotyczących tradycji narodowej poprzez dodanie słowa: „ i lokalnej” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI poinformował, że Radny złożył 

przedmiotowy wniosek, w trybie regulaminowym, na piśmie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Marek JAWORSKI, wypowiedział się na temat 

współpracy z organizacjami pożytku publicznego oraz zwrócił uwagę na konieczność 

przekazania pomieszczenia dla tych organizacji (na siedzibę oraz prowadzenie działalności). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zapytał z czego wynika 

wskazane w projekcie uchwały zadanie priorytetowe (we wskazanej kwocie) i jakie było ono 

w latach wcześniejszych? Dlaczego ta uchwała jest podejmowana w październiku,            
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przed uchwaleniem uchwały budżetowej. Ponadto Przewodniczący zapytał czy wniosek 

Radnego jest zgodny z Ustawą i powiedział, że Jego zdaniem jest on zasadny. 

 

Kierownik Biura Kultury – Damian STADLER odpowiedział, że zakres przedmiotowy 

współpracy z organizacjami pozarządowymi wynika z ustawy o samorządzie gminnym. 

Wskazany katalog ma szerszy zakres i „zawężeniego go do regionalizmu” będzie działaniem 

odwrotnym.  

Przekazanie pomieszczenia do dyspozycji organizacji pozarządowych wiąże się                     

z ponoszeniem dodatkowych kosztów (podstawą działalności organizacji są składki 

członkowskie). Gmina współpracuje z organizacjami i wspiera (a nie finansuje) ich 

działalność (szczególnie z mniejszymi i słabszymi). Zadanie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i opieka nad nimi, należą do zadań Powiatu.  

Zadanie priorytetowe jest efektem rozmów i konsultacji z organizacjami pozarządowymi 

(udział wzięło 17 organizacji na 100 zarejestrowanych). 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH powiedział, że jest to Program na przyszły rok, 

ustalony z organizacjami, a kwota jest traktowana jako „wspólne zobowiązanie” i ujmowana    

w budżecie. 

 

Kierownik Biura Kultury – Damian STADLER powiedział, że termin przyjęcia Programu 

współpracy ma również związek z ogłaszaniem konkursów na cały rok kolejny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, zwrócił uwagę na konieczność 

rozszerzenia katalogu zadań organizacji pozarządowych w zakresie preferowania działań 

lokalnych i związanych z edukacją oraz promocją UNESCO. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH odpowiedział, że w szkołach i przedszkolach 

edukacja regionalna jest realizowana. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Tarnowskie 

Góry z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność             

w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2018”.  

 

Głosowanie: 

17 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się od głosu” 
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Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/463/2017 w sprawie przyjęcia „Programu 

współpracy Gminy Tarnowskie Góry z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność w sferze zadań pożytku publicznego na rok 2018”.  

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 

samorządowej instytucji kultury o nazwie Miejska Biblioteka Publiczna im. Bolesława 

Lubosza w Tarnowskich Górach.  

 

Kierownik Biura Kultury – Damian STADLER, przedstawił przedmiotowy projekt uchwały       

wraz z uzasadnieniem. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji ds. KULTURY I SPORTU – Danuta FLESZAR 

poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały zyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji ds. PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA – Tadeusz 

STASIAK powiedział, że Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

statutu samorządowej instytucji kultury o nazwie Miejska Biblioteka Publiczna im. Bolesława 

Lubosza w Tarnowskich Górach.  

 

Głosowanie: 

17 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/464/2017 w sprawie zmiany statutu samorządowej 

instytucji kultury o nazwie Miejska Biblioteka Publiczna im. Bolesława Lubosza                    

w Tarnowskich Górach.  

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 23 
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Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody              

na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Tarnowskie 

Góry. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – Marek KABUS, przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA – Tadeusz 

STASIAK powiedział, że Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Mienia Komunalnego – Piotr GŁADKI powiedział,                

że Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Członek Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH – 

Tomasz NAWRAT, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI, poinformował                       

o pozytywnym zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez Komisję. 

 

Dyskusja: 

Wypowiedział się Radny Stanisław BEŚKA, który nie wniósł uwag do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, 

przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody                  

na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Tarnowskie 

Góry. 

 

Głosowanie: 

14 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/465/2017 w sprawie wyrażenia zgody                     

na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Tarnowskie 

Góry. 
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Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 24 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody              

na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres nieprzekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.  

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, poinformował o wniesieniu autopoprawki                 

do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – Marek KABUS, przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Mienia Komunalnego – Piotr GŁADKI powiedział,                

że Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Członek Komisji ds. ROZWOJU, PROMOCJI MIASTA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH – 

Adrian WOLNIK, poinformował o wydaniu przez Komisję pozytywnej opinii do projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ – Feliks KOWALSKI, poinformował                       

o pozytywnym zaopiniowaniu przedmiotowego projektu uchwały przez Komisję. 

 

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz 

OLSZEWSKI, przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na okres nieprzekraczający trzech lat 

nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.  

 

Głosowanie: 

15 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 0 Radnych „wstrzymało się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/466/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy na okres nieprzekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.  

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 25 

Kolejnym punktem porządku obrad był projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi           

na działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.  

 

Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ – Ewald OPUCHLIK, przedstawił przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI poinformował, że projekt uchwały 

zyskał pozytywną opinię formalno-prawną Burmistrza Miasta. 

 

Przewodniczący Komisji ds. PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSTWA – Tadeusz 

STASIAK powiedział, że Komisja wydała pozytywną opinię do przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Dyskusja: 

Radny Tadeusz STASIAK powiedział, że ustalanie winy, bądź jej braku nie jest 

przedmiotem zadań Komisji Rewizyjnej. Jeśli Skarżący uważa że wyrządzono mu szkodę,        

to powinien zgłosić sprawę do sądu. Radny powiedział, że jego zdaniem przyjęta „droga 

administracyjna” poprzez składanie skargi na Burmistrza Miasta jest niewłaściwa i złym 

sposobem do osiągnięcia pożądanego celu – uzyskanie odszkodowania przez Skarżącego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, przystąpił do procedury 

głosowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry.  

 

Głosowanie: 

12 Radnych „za”, 0 Radnych „przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się od głosu” 

 

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XLIII/467/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi                     

na działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.  

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 26 

Interpelacje, wnioski, pytania radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI poinformował, że: 

*6 i 16 października br. – wpłynęły odpowiedź na wniosek i interpelacja Radnego Adriana 
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WOLNIKA ws.: 

- składowania odpadów przy ul. Zagórskiej, 

- remontu ulic Czereśniowej, Płóciennika i bocznej ul. Tołstoja. 

 

Dyskusja: 

Radny Tadeusz STASIAK pozytywnie wypowiedział się na temat postępu prac                  

przy budowie parkingu na ulicy Morcinka oraz powiedział o konieczności rozważenia 

ustawienia znaku „zakazu postoju” przy skręcie w prawo, w łączniku ulicy Francuskiej                 

i do końca ulicy Morcinka, celem zapewnienia bezpieczeństwa na tym odcinku. 

 

Radny Feliks KOWALSKI zapytał o przebudowę parkingu, przy Urzędzie Miejskim na ulicy 

Sienkiewicza i możliwość zwiększenia miejsc parkingowych? 

 

Radny Janusz ŚNIETKA: 

- nawiązując do transparentności i jawności prac Urzędu Miasta oraz właściwego 

zarządzania majątkiem publicznym i obowiązku wynikającego z przepisów prawa, zwrócił się 

o utworzenie rejestru umów cywilno-prawnych i umieszczenie go w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Radny powiedział również, że zwracał się z wnioskami o udostępnienie informacji 

publicznej w zakresie rejestrów umów i każdorazowo otrzymywał odpowiedź Burmistrza 

Miasta o wykazanie „interesu prawnego”; 

- zapytał o wysokość podatku od nieruchomości, płaconego przez dwóch właścicieli (osoby 

fizyczne), znajdujących na terenie byłych Zakładów Chemicznych? 

- zapytał czy prace dotyczące zamknięcia i rekultywacji wysypiska odpadów w Rybnej 

przebiegają zgodnie z harmonogramem? Czy podlegają one kontroli i kto odpowiada            

za wykonanie prac? 

- wypowiedział się na temat zmiany organizacji ruchu na ulicach Świętego Jacka i Kaczyniec 

oraz Jego zdaniem, złego oznakowania; 

- zapytał o sytuację w Mieście, ze sklepami z dopalaczami, czy są jakieś sygnały                    

o ich powstawaniu?  

- zwrócił się o oczyszczenie Parku Miejskiego (szczególnie alejek) przed dniem Wszystkich 

Świętych i Świętem Niepodległości; 

- zapytał Burmistrza Miasta o plany związane z obchodem Święta Niepodległości w Mieście 

oraz czy Przewodniczący Rady Miejskiej planuje np. zwołanie uroczystej sesji? 

- zwrócił się do Burmistrza Miasta o odpowiedź na interpelację, złożoną na poprzedniej sesji 

Rady Miasta, dotyczącą Zakładów Chemicznych. Ponadto Radny powiedział, że Jego 

nieobecność na części obrad (kiedy Burmistrz Miasta przedstawiał informację dotyczącą 

procedury likwidacyjnej Zakładów Chemicznych w Tarnowskich Górach), nie zwalnia 
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Burmistrza Miasta od udzielenia Radnemu odpowiedzi; 

- zwrócił się o udostępnienie (na piśmie) umowy sprzedaży Przedsiębiorstwa Wodociągów       

i Kanalizacji, firmie Veolia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Marek JAWORSKI: 

- nawiązując do bezpieczeństwa ruchu w Mieście, zwrócił uwagę na problem udrożnienia          

i odciążenia ruchu na ulicy Kościuszki; 

- zapytał czy prace związane z remontem wiaduktu na ulicy Częstochowskiej przebiegają 

terminowo?  

- czy przewidywane jest zaplanowanie środków finansowych na koszty zabezpieczenia            

i udostępniania obiektów wpisanych na listę UNESCO? 

- czy planowane są dalsze działania związane z uporządkowaniem reklam i poprawieniem 

estetyki Miasta? 

 

Radna Danuta FLESZAR zapytała o możliwość uporządkowania chodnika,                       

przy niezamieszkałej nieruchomości na ulicy Lompy/Świętego Jacka? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI: 

- zapytał, czy w budżecie zostaną ujęte środki finansowe na promocję UNESCO                

oraz, czy władze wojewódzkie zadeklarowały wsparcie/pomoc finansową na ten cel? 

- nawiązując do remontu wiaduktu na ulicy Częstochowskiej, zapytał o budowę tunelu           

dla pieszych oraz czy zasadny jest jego remont bez poszerzania i zwiększenia 

przepustowości?  

- zapytał, czy planowane jest ujęcie zadania pn.: „budowa parkingu na ulicy Chopina”,            

w projekcie budżetu na 2018 rok? 

- zapytał na jakim etapie są prace nad projektem uchwały, dotyczącym reklam? 

Ponadto Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, odpowiadając na pytanie 

Radnego, powiedział, że na dzień 11 listopada, planowana jest uroczysta sesja Rady 

Miejskiej a jej porządek będzie przekazany Radnym w możliwie najbliższym terminie. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, odnosząc się do pytań i wypowiedzi Radnych 

powiedział, że nie można postawić znaków „zakazu zatrzymywania” i „zakazu postoju”           

w strefie zamieszkania ze wskazanymi parkingami. Temat jest znany MZUiM i będzie            

on analizowany. 

 

Sekretarz Miasta – Aleksandra GAJDA poinformowała, że od stycznia 2017 roku 

prowadzony jest  rejestr umów, dostępny w BIP. Zawiera on umowy, które niosą skutek 
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finansowy oraz porozumienia, które takiego skutku nie niosą. Nie ma prawnego obowiązku 

prowadzenia rejestru umów, lecz utworzono go w celu zapewnienia transparentności pracy 

Urzędu (na dzień dzisiejszy wpisano w nim 1.121 umów). Radny złożył cztery wnioski             

o udostępnienie informacji publicznej, dotyczące rejestru umów, w latach: 2011, 2012, 2013       

i 2014. Należy uwzględnić ilość umów, które corocznie są wytwarzane w tutejszym Urzędzie        

oraz przepisy prawa, w myśl których dostęp do informacji publicznej może mieć charakter  

„informacji przetworzonej”. W 2011 roku zawarto 800 umów a ich przygotowanie,                  

wymaga (po wyliczeniu średniego czasu pracy na przygotowanie, kserowanie                           

i anonimizację) około 1,5 miesiąca pracy, jednego pracownika na realizację jednego wniosku 

– Radny złożył cztery wnioski. Wobec powyższego blokuje to i dezorganizuje pracę Urzędu. 

Dlatego też zwrócono się do Radnego o wykazanie interesu prawnego. Po „wskazaniu            

i argumentu, iż jest Radnym”, Burmistrz Miasta wydał stosowne decyzje i zostaną one 

przekazane, w ustawowym terminie. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH, kontynuując wypowiedź powiedział, że deklaracje 

podatkowe są objęte tajemnicą skarbową, której naruszenie grozi odpowiedzialnością 

skarbową i karną.  

Budowa wysypiska odpadów w Rybnej jest udokumentowana, również za pomocą 

dokumentacji filmowej. 

Ponadto Burmistrz Miasta odniósł się również do wypowiedzi Radnego, w której sugeruje 

On, iż nie prowadzenie rejestru umów, może świadczyć o złym zarządzaniu Miastem. 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska – Adam MRUGACZ odpowiedział, że 4 lipca 

2016 roku została wydana decyzja Marszałka Województwa Śląskiego na zamknięcie 

składowiska odpadów w Rybnej i zawiera ona kolejne etapy zamykania tego składowiska         

i jego rekultywacji. Do 2018 roku ma zostać wykonana warstwa – okrywa biologiczna, 

natomiast wspomaganie wzrostu nasadzeń – rekultywacja biologiczna będzie trwała do 2023 

roku. Organem wydającym decyzję jest Marszałek Województwa Śląskiego i jest On 

właściwym organem do podjęcia czynności kontrolnych w zakresie nieprawidłowości, 

ewentualnie organy inspekcji ochrony środowiska lub Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta - Jolanta TUSZYŃSKA, odnosząc się do pytania, 

dotyczącego sytuacji z dopalaczami w Mieście powiedziała, że jest to monitorowane i nie ma 

informacji o istnieniu na terenie Miasta takiego sklepu. 
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Kierownik Miejskiego Zarządu ulic i Mostów – Joanna CZYŻEWSKA, odnosząc się          

do wypowiedzi w sprawie zmiany organizacji ruchu na ulicy Świętego Jacka i Kaczyniec, 

powiedziała, że jest możliwość ustawienia dodatkowego oznakowania od ulicy Górniczej. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH powiedział, że: 

- trwają prace porządkowe w Parku Miejskim. Ponadto trwają tam prace archeologiczne, 

które pomogą w ubieganiu się o środki (ok. 20 mln zł) na przywrócenie Parku do jego 

„świetności”; 

- planowane są coroczne obchody Święta Niepodległości w Mieście, a ich program jest 

wywieszony w miejscach publicznych; 

- na poprzedniej sesji udzielono wszystkich odpowiedzi na zadane przez Radnych 

interpelacje, natomiast temat Zakładów Chemicznych był szeroko omawiany w części 

informacyjnej. Nieobecność Radnego na części informacyjnej nie uprawnia go do innego 

postępowania (informacje są zawarte w Protokole z sesji Rady Miejskiej w dniu 27 września 

br., który został przyjęty na bieżącej sesji); 

- remont wiaduktu na ulicy Częstochowskiej przebiega zgodnie z harmonogramem,               

po jego zakończeniu będzie remontowany wiadukt na ulicy Fabrycznej (Lasowice-Sowice); 

- Gmina przystępuje do realizacji ustawy krajobrazowej. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI, odnosząc się do pytań                     

i wypowiedzi Radnych powiedział, że: 

- remont parkingu przy budynku Urzędu na ulicy Sienkiewicza przebiega zgodnie z projektem 

i pozwoleniem na budowę. Ma ona na celu uporządkowanie parkowania, ruchu 

samochodowego oraz ruchu pieszych; 

- ulica Kościuszki jest drogą powiatową i należy się zwrócić do Zarządu Dróg Powiatowych         

o analizę sytuacji; 

- „ustawa krajobrazowa” dotyczy zmiany kilku ustaw, a Gmina przystąpiła do prac                

nad podjęciem odpowiedniej uchwały; 

- wysypisko odpadów komunalnych utworzono w miejscu o odpowiednich warunkach 

hydrogeologicznych a szczegóły jego budowy są widoczne na nagraniu.  

Podjęto działania zmierzające do „nieobarczenia mieszkańców Tarnowskich Gór”, kosztami           

w kwocie ok. 100 mln zł na usunięcie odpadów po byłych Zakładach Chemicznych.            

Jeśli zostanie przygotowany odpowiedni sposób finansowania (nieobciążający budżetu 

Tarnowskich Gór) – na utworzenie jednostki lub zespołu do realizacji projektu, to Gmina 

może się tego podjąć; 

- zostanie rozeznana sytuacja, przez Wydział Gospodarki Miejskiej, dotycząca zarośniętego 

chodnika, przy niezamieszkałej nieruchomości na ulicy Lompy/Świętego Jacka; 
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- zamieszczono odpowiednie oznakowanie informujące o zmianie organizacji ruchu na ulicy 

Świętego Jacka. Konieczne jest rozwiązanie problemu ruchu samochodów (i ograniczenie 

wjazdu) w Centrum Miasta – na Rynku i na ulicy Krakowskiej;  

- jednym z współpracujących w ramach projektu UNESCO jest m.in. Województwo Śląskie – 

które włączyło się w jego promocję (powołano również komitet sterujący i komitet roboczy). 

Pierwszym efektem są otrzymane środki finansowe na usunięcie obwału, u wylotu sztolni     

na terenie Zbrosławic; 

- Gmina przygotowuje do złożenia projekt: Koncepcja rozbudowy centrum przesiadkowego        

z systemem dróg rowerowych i rowerem miejskim, który musi zostać rozbity na dwie części, 

ze względu na odpowiednie zgody kolei. Wykonanie tunelu wymaga otrzymania warunków      

i uzgodnień z PLK; 

- projekt budżetu na 2018 rok jest przygotowany i wpisano w nim zadanie pn.: „budowa 

parkingu na ulicy Chopina” (wszystkie roboty drogowe są realizowane zgodnie z planem). 

 

Ad vocem: 

Radny Janusz ŚNIETKA ponownie wypowiedział się na temat przygotowanych wariantów, 

dotyczących likwidacji odpadów po byłych Zakładach Chemicznych oraz zapytał czy wydano 

decyzje administracyjne dla właścicieli nieruchomości o usunięcie odpadów, znajdujących się 

na tym terenie? 

 

Zastępca Burmistrza Miasta – Piotr SKRABACZEWSKI odpowiedział, że Wojewoda 

zobowiązał swoje służby do przygotowania odpowiednich wariantów oraz wypowiedział się 

na temat ewentualnego wykonawstwa zastępczego w zakresie usunięcia odpadów. 

 

Burmistrz Miasta – Arkadiusz CZECH powiedział, że w 2007 roku, po przeprowadzeniu 

postępowań administracyjnych wydano decyzje administracyjne na osoby fizyczne,           

które zostały uchylone przez SKO, kolejne decyzje wydawano już na Zakłady Chemiczne       

w likwidacji. 

 

Ad. 19  

Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz OLSZEWSKI, stwierdził wyczerpanie porządku 

obrad i słowami „Szczęść Boże”, zamknął obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach. 

 

sporządzono: 15.11.2017 r. 

protokołowała: Aleksandra KORBEL  
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Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

    /-/ Tomasz OLSZEWSKI 

 

 


